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50 de tractoare 
în schimbul al 2-lea

S.M.T.-ul Bâilești, regiunea Craiova, 
trebuie să execute în această primă
vară un volum de lucrări pe o supra
față de 16.090 hantri. Aceste lucrări 
se fac la arături, discuit, însămînțâri, 
întreținerea culturilor etc. Folosind din 
plin timpul bun de lucru, mecaniza-. 
torii acestui S.M.T. au executat pînă 
zilele trecute pe ogoarele gospodării
lor agricole colective din Rast, Negoi, 
Catane Vechi și altele, aproape 5.000 
de hantri din plan.

Cum se explică acest prim impor
tant succes ?

Față de alte campanii agricole, în 
această primăvară stațiunea de mașini 
și tractoare Bâilești a organizat mai 
bine munca brigăzilor în cîmp. Astfel, 
chiar din primele zile ale campaniei 
de primăvară a fost organizat schim
bul al 2-lea la 50 de tractoare care 
execută arături și discuitul ogoarelor 
ce urmează a fi însămînțate.

— Aveți suficienți tractoriști care să 
lucreze pe tractoarele planificate pen
tru schimbul al 2-lea ? l-am întrebat 
pe tov. Dumitru Velcu, președintele co
mitetului sindicatului din stațiune

— Desigur, in schimbul de noapte 
lucrează mecanizatorii cei vechi, iar 
în schimbul de zi cei noi. Pentru a- 
ceasta, conducerea stațiunii noastre, 
la propunerea organizației de partid 
a recrutat incă din toamna trecută din 
gospodăriile agricole colective pe care 
le deservim, tineri colectiviști dornici 
să învețe meseria de tractorist. Acești 
tineri au fost școlarizați în timpul ier
nii atît teoretic, la cursurile special 
organizate, cit și practic la atelierul 
stațiunii.

Tov. Velcu, mi-a mai spus că colec
tiviștii școlarizați s-au dovedit din pri
mele zile de lucru a fi buni tractoriști 
și că majoritatea acestora lucrează pe 
tractoarele repartizate, in rind cu trac
toriștii vechi. Printre aceștia se nu
mără tov. N. Gioloaia și Marin Văcaru, 
care lucrează în schimbul I la brigada 
Vil-a de tractoare de la gospodăria 
agricolă colectivă din Rast, Niculae 
Mărgărit dintr-a X-a care lucrează la 
gospodăria colectivă din Catane Noi 
și alții.

Pînă acum în campania de primă
vară, brigăzile de tractoare arătate 
mai sus s-au dovedit fruntașe pe sta
țiune.

Organizarea schimbului al 2-lea la 
toate brigăzile de tractoare va înlesni 
S.M.T.-ului Bâilești ca în această pri
măvară să-și îndeplinească și să de
pășească cu mult sarcinile de plan.

GH. B.

Dezvottă sectorul 
viti-pomicol

Sectorul yiti pomicol din raionul 
Huși este într-o continuă dezvoltare. 
Numai în anul tiecut, de pildă, au fost 
plantate 155 ha. cu viță altoită, iar 
pentru mărirea suprafețelor de livezi 
au fost plantați peste 15 000 pomi 
fructiferi pe o suprafață de 75 de ha. 
dip care 38 ha aparțin gospodăriilor 
colective. Totodată, în viile existente 
s-au făcut completări de goluri cu 
peste 50.000 bucăți marcote-

In vederea extinderii suprafeței cul
tivate cu viță de v;e, în acest an în 
raionul Huși a fost desfundată o su
prafață de peste 100 ha. teren desti
nat plantărilor de primăvară.

Pentru mărirea suprafețelor ocupate 
cu livezi, pînă la 25 martie a fost pi
chetat terenul pe o întindere de 128 
ha- și au fost săpate 24.685 gropi 
pentru plantări de pomi-

O bună parte din gospodăriile colec
tive din raion au și trecut la plantări 
masive de pomi.

Pregătind din timp terenul și avînd 
materialul săditer de la pepiniera ra
ională care a livrat unităților agri
cole socialiste peste 24.000 de pomi, 
colectiviștii au reuș't pînă la 25 mar
tie să planteze o suprafață de 46 ha. 
cu pomi fructiferi.

Cele mat mari suprafețe au fost 
plantate în gospodăriile colective din 
Gugești (10 ha.), Botești (7 ha.), 
Brădicești (6 ha.), Stoinești (5 ha.) și

AUREL CIULEI 
corespondent

Terenurile gospodăriei de stat Ploești, care vor îi cultivate anul acesta 
cu legume și zarzavaturi sînt pregătite în vederea viitoarelor insămînțări. 
In fotografie: tractoristul Mihai Simion din brigada 2-a executînd nive- 

latul ogoarelor.
Foto: C. DUMITRU

Insămînțează sfecla de zahăr

Mecanizatorii de la S.M^T. Caracal — regiunea Craiova, zoresc însămînță
rile de primăvară pe ogoarele unităților agricole cooperatiste deservite. 
In fotografie: tractoristul Ristică Roșu însămînțînd sfecla de za

hăr pe o tarla a gospodăriei colective din comuna Stoeneștl.
Foto: C. DUMITRU

Buletinul muncilor agricole
• S*a intensificat întreținerea arăturilor și cultu* 
rilor de toamnă • Este necesar să fie grăbite schim
bul semințelor și însămînțarea culturilor din epoca I

In ultima săptămînă, vremea a fost 
în general favorabilă muncilor de pri
măvară.

în întreaga țară s-au intensificat 
lucrările de întreținere a arăturilor și 
culturilor de toamnă. Pînă acum, gră- 
patu! ogoarelor de toamnă s-a execu
tat în procent de 47 Ia sută, iar în
treținerea culturilor de toamnă în pro
cent de 36 la sută. Dacă în regiuni 
cum sînt Constanța, Timișoara, sau 
Galați s au obținut la ambele lucrări 
rezultate bune, în altele se constată o 
nejustificată rămînere în urmă, deși în 
acest interval au existat condiții bune 
de lucru. In regiunile Suceava, Ba
cău, Pitești și Ploești, de pildă, gră- 
patul ogoarelor s-a făcut abia în pro
cente de 16—29 la sută. Totodată, în
treținerea culturilor de toamnă în re
giunile Suceava, Iași, Bacău, Craiova, 
Pitești, abia a atins procente între 
6—17 la sută.

Arăturile pentru însămînțările de 
primăvară s.au executat pînă la în
ceputul lunii aprilie în procent de 43 
la sută. In regiunile București și Con
stanța, folosindu se din plin mijloa
cele de lucru, s-au obținut realizări 
mai bune (respectiv 86 și 82 la sută 
din plan). Este necesar însă ca în re
giunile Pitești, Craiova, Ploești și mai 
ales Suceava, Baia Mare, Bacău și 
Autonomă Maghiară aceste lucrări să 
fie mult grăbite, spre a se pregăti te
renul necesar însămînțărîlor.

Se impune de asemenea, să se acor
de o mult mai mare atenție transpor
tului și aplicării îngrășămintelor na
turale în regiunile Oradea, Stalin, 
Ploești și Autonomă Maghiară, și în 
gospodăriile de stat din regiunile 
București, Timișoara și Oradea.

O acțiune care continuă să se des
fășoare nesatisfăcător în toate regiu
nile, dar mai ales în Suceava, Bucu
rești, Pitești, Craiova, Autonomă Ma
ghiară și Stalin, o constituie schimbul 
semințelor. Pînă acum, s-au schimbat 
abia 24 la sută din cantitățile de se
mințe planificate, dintre care orz 
orzoaică numai 21 
soarelui 25 la sută 
18 la sută.

Pînă la începutul 
sămînțările de primăvară s-au efec
tuat în procent de 55 la sută. Intre 
altele, cu mazăre au fost semănate 
80.011 ha, cu sfeclă de zahăr 99.953 
ha, cu floarea-soarelui 233.773 ha., cu 
legume 55.010 ha, cu cartofi 37.677 ha 
și cu plante furajere 157.062 ha.

?i 
la sută, floarea- 

și porumb hibrid

lunii aprilie, în-

Față de prevederile stabilite pentru 
culturile din epoca I a, cele mai bune 
rezultate la insămînțări au fost obți
nute în regiunile Constanța (91 la 
sută), Galați (78 la sută), Ploești (78 
la sută), Timișoara (75 la sută), Pi
tești (73 la sută). Realizări necores
punzătoare față de condițiile de lucru 
din ultimele zile s.au obținut în re
giunile Craiova, București și Oradea.

Organele agricole de la regiuni, ra
ioane, comune și din unitățile agri
cole de stat au datoria să analizeze 
diferențiat pe fiecare zonă și pentru 
fiecare cultură posibilitatea de a se 
grăbi înisămînțarea culturilor din epo- 
ca I-a.

Este necesar să se ia măsuri grab, 
nice în vederea intensificării și ter
minării în următoarele zile a însămîn- 
țărilor din epoca I-a ca și a florii 
soarelui, în toate zonele unde tempe
ratura solului permite această lucrare.

Organizarea și folosirea conveierului verde
Prin conveierul verde se înțelege 

organizarea pe baza unui plan bine 
chibzuit a producerii neîntrerupte a 
nutrețului verde pentru toate anima
lele din gospodărie și pe întreaga pe
rioadă de pășunat.

Pentru organizarea conveierului 
verde, este necesar ca fiecare gospo
dărie colectivă și de stat să ia măsuri 
tehnico-organizatorice corespunzătoare. 
Pentru exemplificare, vom arăta felul 
cum a fost organizat și folosit con
veierul verde în anul trecut la stațiu
nea experimentală zootehnică Slobozia, 
situată într-o zonă de cîmpie asemănă.

CONSUMUL ZILNIC DE NUTREȚ
DE ANIMALE

toare 
din țară.

După întocmirea situației mișcării 
lunare a efectivelor de animale pe 
toată perioada de pășunat (aprilie-oc- 
tombrie) s-a trecut la calcularea nece
sarului lunar de masă verde pe specii 
și categorii de animale, ținîndu-se 
seama de consumul lor zilnic, așa 
cum rezultă din tabelul de mai jos.

VERDE PE SPECII ȘI CATEGORII

Specii și categorii 
de animale

Vaci de lapte 
Tauri 
Tineret 
Tineret 
Tineret

cabalin de 
cabalin de 
cabalin sub 
cu purcei

reproducători — — • 
femei taurin de 2-3 ani 
femei de 1-2 ani — — ■ 
mascul de 1-2 ani — ■ 

Viței 6-12 luni — — — — ■
Viței 0-6 luni — — — — ■
Boi de muncă — — — — •
Cai și iepe peste 3 ani — — ■ 
Armăsari reproducători — — ■
Tineret 
Tineret 
Tineret 
Scroafe
Vieri reproducători — — — — 
Tineret porcin 2-4 luni — — — 
Tineret porcin 4-8 luni — — — 
Oi, berbeci, mioare, miori, batali 

Tineret ovin sub 1 an — — — 
Păsări adulte — — — — —

Un calcul bazat pe consumul de 
masă verde mult mai simplu este acela 
de transformare a tuturor speciilor și 
categoriilor de animale în unități vită 
mare (U.V.M.). In acest caz, fiecare 
animal adult de talie mare (vacă, bou. 
cal, etc.) care 
60 kg. nutreț verde reprezintă 
unitate vită mare. ____ __
specii și categorii de animale o uni
tate vită mare este echivalentă cu 2,4 
tauri de reproducție, 1,2 tineret femei 
de 2-3 ani, 1,7 tineret taurin femei de 
1-2 ani, 3 tineret taurin mascul de 1-2 
ani, 3 tineret taurin (mascul și femei) 
de 6—12 luni, 7 viței sugari de 0-6 
luni, 3 armăsari de reproducție, 1,4 ti. 
neret cabalin de 2-3 ani, 2 tineret ca-

consumă pe zi cîte 
o 

Pentru celelalte
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wTa G.A.S. MĂRĂSESH
La gospodăria agri

colă de stat Mărășești 
i-am găsit doar pe con
tabili.

Abia către prînz au 
sosit de la o secție în
depărtată tov- inginer 
Leca și Ghidu Petre — 
respectiv noul director 
și noul agronom șef al 
gospodăriei. De la ei 
am aflat că griul de 
toamnă cultivat pe 900 
de hectare a ieșit bine 
din iarnă.

— Pe unele parcele 
— totalizînd 200 de hec
tare — am dat de cu- 
rind 50 de tone de su- 
perfosfat, repartizind 
cite 250 kg. la hectar, 
mi-a spus directorul 
gospodăriei. N-am negli
jat nici celelalte lucrări 
de întreținere d culturi
lor. In afară de grăpa- 
tul a 870 de hectare cu 
ogoare de toamnă, a 
fost grăpat și griul in 
întregime.

Mecanizatorii gospo
dăriei lucrau de zor la 
semănat. Pînă către 
sfirșitul lunii martie, ei 
au insămințat 150 
ha cu borceag, 200 de 
ha cu mazăre și 50 de ha 
cu ovăz.

— Spuneați că au 
fost executate arături 
adinei de toamnă pe în
treaga suprafață a gos
podăriei destinată cultu
rilor de primăvară — 
i-am atras atenția tov. 
ing. Leca. aflind de la 
un șef de brigadă că 
unii tractoriști execută 
încă arături.

— Da. Ce v-a spus 
este exact. Terenurile ce 
se ară in prezent — pe 
o suprafață de 118 ha — 
sînt provenite de cu- 
rind, din preluări, 
arături lucrează 
răși de nădejde, 
brigăzile conduse de tov. 
Zaharia Dumitru și Ma
cri Ștefan, așa că 
cîteva zile le vor 
mina.

Pe tarlalele pe 
se vor cultiva anul a- 
cesta porumb se vedeau 
grămezi de gunoi de 
grajd, ce urma a fi bă
gat sub brazdă odată 
cu pregătirea terenu
lui.

— Aci pe 400 de ha. 
au fost transportate 
peste 1.000 de tone de 
îngrășăminte naturale, 
mi-a explicat iov. 
Ghidu Petre. în 
an, vom organiza și 3 
loturi demonstrative a 
cite 10 ha. Lucrările res- 
Dective vor fi conduse 
de maiștrii de cultură 
lonescu Mircea și Fur
tună Ion. Ne-am propus 
ca de pe fiecare lot se
mănat cu porumb să ob
ținem o recoltă de 7.000 
de kg. de știuleți la hec
tar. De pe restul tarla
lelor, ne-am luat anga
jamentul să realizăm 
cel puțin 3.000 de kg. 
de porumb boabe la 
hectar. Ne-am pregătit 
temeinic pentru a aplica 
pe scară largă metodele 
agrotehnice înaintate — 
și sintem hotăriți să ne 
respectăm angajamentul.

La 
tova- 

din

in 
ier-

care

ing. 
acest

de

ÎNSĂMÎNȚĂRILE SÎNT ÎN TOI
In ultima vreme, colectiviștii din Ră- 

dăești, raionul Bînlad, regiunea Iași, 
au pornit cu avîint la însămînțările de 
primăvară. Pînă la 20 martie, ei au 
însămîr.țat 15 ha. cu mazăre, 5 ha. cu 
ovăz pentru fin, 5 ha- cu borceag de 
primăvară și 8 ha. cu ovăz pentru 
boabe. Au fost, de asemenea. însămîn- 
țate cu floarea-soarelui 15 ha. La a- 
ceste mumei s-au evidențiat colecti
viștii Puftea M- Hie, Mircea C. Petru, 
Popa Gh. Dumitru, brigada I-a.

CEZAR VICOL
corespondent

Inlr-o casă de coleciivisl

multor G.A.S.-uri și G.A.C.-uri

Dr. E. PALAMARU 
și ing. L. CADANȚU 

I. C. Z.

Cantități de nutreț verde 
necesare pe cap. și zi 

60
25
50
35
20
20

8
60
60
20
45
30
15
12
6
3
6
8
6

100

kg-
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M

gr.

Și pe 
trece 
și a 
sau

balin de 1-2 ani, 4 tineret cabalin sub 
1 an, 5 scroafe cu purcei sugari, 10 
vieri de reproducție, 20 tineret porcin 
de 2-4 luni, 10 tineret porcin de 4-8 
luni, 7,5 oi, berbeci, miori, mioare și 
batali. 10 tineret ovin sub 1 an și 600 
păsări adulte.

După calcularea consumului sau a 
necesarului de masă verde lunar 
întreaga perioadă de pășunat, se 
la stabilirea culturilor furajere 
suprafețelor de pășuni naturale 
cultivate care să asigure producerea 
masei verzi necesare.

★
In cazul stațiunii experimentale 

zootehnice Slobozia pentru întreținerea 
a 659 U.V.M. cu nutreț verde pe în- 

factori 
rentabilizarea 

gospodăriilor agricole de stat 
din Trustul Craiova?

RĂSPUNS: La rentabilizarea unită
ților noastre au contribuit, în primul 
rînd, aplicarea pe scară largă a re
gulilor agrotehnice, extinderea mecani
zării la aproape toate lucrările în 
cîmp, ca urmare a dotării gospodării
lor de stat cu tractoare, combine și 
alte mașini de mare randament. Așa 
se explică faptul că noi am putut să 
realizăm o producție medie pe Trust

in 
care 

hectare

vițelor. Unii 
spațierii ve- 
zilele trecute, 
bune rezultate

Se lucra cu sîrg și 
viile gospodăriei 
ocupă 336 de 
Dezgropatul fusese ter
minat încă de la 24 
martie. Acum, munci
torii executau tăiatul și 
ridicatul 
înlocuiau 
chi- Pînă 
cele mai 
fuseseră obținute de că
tre brigăzile conduse de 
tov. Misu Mîndrea și 
Dobre Dumitru. La cer- 
cuitul viei se realizează 
o viteză zilnică de lucru 
de 25 de hectare.

— De ce rui se organi
zează loturi demonstra
tive și in vie ? l-am în
trebat pe tov. ing. Leca.

— Dar cine spune că 
nu organizăm ? Avem 
două. Pe fiecare dintre 
ele au fost transportate 
cite 300 de tone de în
grășăminte naturale ce 
vor fi incorporate sub 
brazdă, o dată cu ară
tura. De aci, am hotărit 
să obținem cite 30.000 
de kg. de struguri la 
hectar.

Am aflat că anul tre
cut gospodăria agricolă 
de stat Mărășești și-a 
încheiat activitatea cu 
un beneficiu de 1.510.000 
de l ';. Este sigur că in 
acest an, muncindu-se 
cu același avint ca in 
primele zile frumoase 
ale primăverii acesteia, 
(gospodăria a înființat 
și unele ferme zooteh
nice) beneficiul va fi și 
mai mare.

ION DRINCU

brigada a II-a au muncit cu multă 
rîvnă utemiștii Ursache Mihai, Mir
cea N. Costel, Băla-n I- Ion și alții-

Bine a muncit și brigada de trac
toare de la S.M.T. Zorleni condusă 
de lori Chirilă care a efectuat arături 
pentru porumb pe 40 ha. și pentru 
floarea-soarelui pe 15 ha., evidențiin- 
du-se tractoriștii Arhip Toma, Bălan 
I. și alții.

tireaga perioadă de pășunat timp de 
200 zile, în anul 1959 au fost necesare 
8.070 tone de nutreț verde care s-au 
produs și asigurat prin sistemul con
veierului verde de pe o suprafață de 
379 hectare teren agricol. Din acestea, 
237 ha. au fost ocupate cu culturi fu
rajere anuale în teren propriu, 102 ha. 
cu culturi de plante furajere perene 
(leguminoase și graminee), 40 ha. cu 
pășuni naturale și 130 ha. cu culturi 
duble, după cum se arată în schema 
de conveier din tabelul nr. 2

In această schemă sînt eșalonate

(Continuare in pag,. 4-a)

Plouase trei zile în șir. Pesceana în
volburată iși mina telegarii înspumați 
spre albia largă a Oltului. De pe dea
luri insă apa se scurge repede și toc
mai pe deal au intovărășiții din Gu- 
șoeni o frumusețe de vie plantată în 
terase.

Ștefan Mătiță, președintele sfatului, 
Iulian Călealâ, președintele întovără
șirii și Birneață Virgil, președintele 
cooperativei, săpau de zor, alături 
de citeva sute de oameni.

- Se întrec președinții, glumea teh
nicianul Victor Petrescu. Aici la Gu- 
șoeni, pe dealul Dadiciu, țăranii mun
citori plantează prin muncă patriotică 
10 hectare de vie. Terenul altădată 
sterp, va rodi mii de kilograme de 
struguri la hectar.
- Fac o lucrare de mare însemnă

tate economică, care va fi pentru ei un 
nesecat izvor de venituri, mi-a spus 

inginerul Ion Erceanu, șeful secției din 
Gușoeni a gostatului Drăgășani.

Intovărășiții din Gușoeni sînt oameni 
gospodari. Ei luptă pentru continua 
întărire a intovărășirii lor agricole-

- Acum avem in plan să construim 
un grajd pentru 80 de vite mari. II 
vom construi prin muncă patriotică și 
cu materiale donate de intovârășiți. 
Unde s-au unit 700 de oameni iese 
treabă bună, mi-a spus Iulian Călea- 
lă, președintele intovărășirii din 
șoeni.

Gu-

★
Cum treci Oltul, peste podul 

mare de lingă Drăgășani, dai in 
muna Verguleasa. Cotind drumul

cel 
co

la 

de 2.043 de kg grîu la hectar, ceea ce 
înseamnă o depășire a producției pla
nificate cu 443 de kg. Ca urmare a 
producțiilor mari obținute, G.A.S.-urile

Romului Jeler 
directorul Trustului 

Gostat Cra.ova

tovarășul

d:n regiunea Graiova au putut să 
livreze statului, peste sarcinile de 
plan, 19.034 de tone de cereale, 94 de 
tone carne, 2.637 de hl de lapte, 1.537 
de kg de lină fină și semifînă, 1.205 
tone de struguri etc. Prin depășirea 
producțiilor planificate și reducerea 
cheltuielilor de producție, unele gos
podării ca Redea și Segarcea, au dat 
benefeii de cîte 6.000.000 lei fiecare, 
G.A.S. Portărești 1.300.000 lei, Breasta 
1.200.000 lei. Pe întregul Trust, be
neficiul realizat în 1959 este de a- 
proape 42.000.000 lei.

ÎNTREBARE: Există posibili
tăți ca în 19"0 G.A.S.-urile din 
regiunea Craiova să-și încheie 
activitatea cu beneficii și mai 
mari?

RĂSPUNS: Da. Avem create toate 
condițiile ca unitățile din cadrul Trus
tului Gostat să-și încheie bilanțul a- 
nuhii 1960 cu rezultate mai bune ca 
în 1959. Noi am luat măsuri ca con
siliile gospodăriilor de stat să anali
zeze din vreme în mod cit mai just 
sarcinile de plan. Analiza ne-a dus 
la concluzia că în acest an putem 
produce peste 2.000 de kg de grîu la 
ha, cu cheltuieli mai mici decit cele 
de anul trecut. Rezultate asemănătoare 
putem obține și la celelalte culturi. 
Terenurilor însămînțate și celor ce 
urmează să fie însămînțate li s-a dat 
o deosebită atenție făcîndu se la timp 
arături adinei și administrîndu-se în 
sol, numai în această primăvară, a- 
proape 40.000 de tone de gunoi de 
grajd și peste 9.000 de tone de îngră
șăminte minerale. S-au asigurat astfel 
premisele unor producții snorite la 
hectar și deci și toate condițiile pen
tru " .................. realizarea de beneficii.

ÎNTREBARE: Cum se desfă
șoară campania agricolă de pri
măvară și ce măsuri ați prevă
zut pentru ca toate G.A.S.-urile 
din regiune să devină renta
bile?

RĂSPUNS: Campania agricolă de 
primăvară a început în regiunea noa
stră cu o oarecare întîrziere, dato
rită ploilor care au căzut pînă la ju
mătatea lunii martie. De cîteva zile 
vremea s-a îndreptat și toate gospo
dăriile de stat din Craiova At început 
semănatul culturilor. Multe unități, PETRE

ne-a adus 
de

ZBIRLEA

Iată-ne in noua locuință a colectivistului Simion Nistor din comuna Le- 
nauheim, regiunea Timișoara. Perdele, față de masă, covoare, tapet, ra
dio, iată cîteva ,.amănunte" care dovedesc bunăstarea acestui țăran muncitor.

Foto: AGERPRES

stingă, după vreo doi kilometri, ajungi 
în Dumitrești. Hie V. Stancu, președin
tele gospodăriei „N. Băicescu" mă in
vitase să-l vizitez.

Cind am ajuns aici se ținea o șe
dință. Medicul veterinar Constantin 
Grămescu de la dispensarul Vulturești 
analiza împreună-cu membrii din con
siliul de conducere felul în care sînt 
întreținute și îngrijite animalele gos
podăriei. Am aflat că gospodăria va

.iiiiiiimiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiim
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însămînța în primăvara aceasta 30 de 
hectare de porumb pentru siloz, din 
care 10 hectare vor fi irigate cu apă 
din piriul Surduiu.
- In creșterea și îngrijirea vitelor s-a 

inițiat o întrecere intre gospodăriile 
colective din Verguleasa, Dumitrești, 
Cucueți, Urluiasca și Oțești. Colectivi
știi se întrec în a dovedi ce mare iz
vor de venituri constituie creșterea ani
malelor bine îngrijite, mi-a spus la 
despărțire medicul veterinar Grămescu.

★
- Cîți membrii noi au intrat in gos

podăria dumneavoastră, anul acesta ? 
l-am întrebat pe tovarășul Nicolae 
Mîndru, președintele gospodăriei colec
tive din comuna Zlătărei.

Răspunsul a venit imediat:
- 120 cu 140 de hectare de pămînt. 

Acum sintem 731 de familii cu 940 de 
hectare teren arabil și 70 de hectare

ca, de pildă, G.A.S. Recea, Portărești, 
Segarcea și altele, au terminat se- 
mănatul mazârei, ovăzului, cartofilor 
în numai cîteva zile. Pînă la 30 mar
tie, noi am încheiat semănatul ce
lor peste 18.000 de ha prevăzute a 
fi însămînțate în epoca I-a și am 
pregătit cele 10.000 de ha pe care le 
vom semăna cu floarea-soarelui în 
prima decadă a lunii aprilie. Trustul 
regional Gostat a dat o atenție deo
sebită reorganizării și întăririisebită reorganizării și întăririi bri
găzilor de mecanizare completă în- 
cadrînd pe lingă fiecare brigadă mai
ștrii de cultură cu o mari bună, pre
gătire profesională, printre aceștia fi
ind și un număr de ingineri agronomi. 
Aceasta va face ca asistența agro
tehnică în cadrul brigăzilor să fie 
mai bună, ceea ce le va permite să 
obțină producții tot mai mari. Chel- 
tuielile făcute acum și calitatea lu
crărilor de primăvară atîrnă mult în 
balanța rentabilității.

ÎNTREBARE: Cum »e des
fășoară acțiunea descoperirii și 
punerii în valoare a resursetor 
interne?

RĂSPUNS: Avînd la bază indicațiile 
plenarei C.C. al P.M.R. din 3—5 de
cembrie 1959, consiliile G.A.S. au a- 
nalizat cu spirit de răspundere posi
bilitatea descoperirii și punerii în va
loare a resurselor interne existente în 
fiecare gospodărie. Cea mai impor
tantă acțiune, pe această linie, e le
gată de folosirea pămîntului. Anul tre
cut, pe mii de ha s-au aplicat amen- 
damente și îngrășăminte, iar pe tere
nurile nisipoase și în pantă de la gos
podăriile de stat ca Piscul Sadovei, 
Breasta, Segarcea etc., s-au plantat 
pomi și viță de vie. Amendarea și fer. 
tilizarea terenurilor continuă cu in
tensitate ȘÎ anul acesta. Reducerea 
baremului de cheltuieli la principalele 
culturi printr-o mai bună organizare 
a muncii, reducerea cheltuielilor ad
ministrative, reducerea numărului de 
unități nutritive pe cap de animal, an 
adus importante economii gospodăriilor 
noastre. Mărirea suprafețelor cultivate 
cu porumb siloz și sporirea producției 
de masă verde la ha constituie și în 
Trustul nostru o principală rezervă in
ternă. G.A.S.-urile din regiunea Cra- 
iova vor însiloza cel puțin 175.000 de 
tone porumb. Porumbul cultivat pen
tru a fi însilozat va primi aceleași 
lucrări de întreținere ca și porumbul 
cultivat pentru boabe.

Deși nu se încadrează întrebării 
puse aș vrea să spun că organizațiile 
U.T.M. din regiunea noastră au or
ganizat brigăzi de muncă patriotică. 
Din aceste brigăzi au făcut parte mii 
de tineri muncitori, studenți și elevi. 
Ei au lucrat voluntar alături de ti- 
norii din G.A.S. pe șantierele de 
îmbunătățiri funciare, la amenajarea 
unor suprafețe pentru irigat, au par
ticipat la munca de combatere a 
donatorilor și de întreținere a cultu- 
rilor, cit și la recoltarea păioaselor, 
a porumbului și fructelor. Munca vo
luntară a acestor tineri 
economii ce depășesc un milion 
lei.

de vie. Astă toamnă, pe dealul Zâr- 
neni s-au desfundat și pregătit planta
rea in terase a 20 de hectare de viță 
nobilă, lucrare care va fi terminată în 
primăvara aceasta.

Anul trecut, colectiviștii din Zlătărei 
au construit 2 grajduri de zid acoperite 
cu țiglă pentru 100 de vite mari. După 
deviz, grajdurile ar fi costat 200.000 
de lei. Construite cu chibzuială, cu 
muncă voluntară și cu materiale din 
resurse locale, costul acestor 2 graj
duri moderne n-a ajuns decit la 40.000 
lei.

Pentru anul acesta, colectiviștii au 
in plan dezvoltarea sectorului zooteh
nic. Ei și-au propus să cumpere incă 
28 de vaci cu lapte, 280 de oj și 70 
de porci pe care-i vor ingrășa. Colec
tiviștii n-au uitat însă un lucru fără 
de care toată strădania lor pentru dez
voltarea sectorului zootehnic ar fi za
darnică : baza furajeră. Pină acum 
au și insămințat 20 de hectare de se
cară, 10 de lucerna și 5 de trifoi și vor 
mai insămința 10 ha cu ovăz și 30 de 
ha cu porumb pentru siloz.

In munca lor colectiviștii sînt spriji
niți de medicul veterinar Ion Nicolae 
de la Grădinari, de inginerul Ceaicov- 
schi Victor profesor la centrul școlar 
viticol din Drăgășani și de inginerii 
Baractaru și Negreanu de la sfatul 
popular raional.

- Nu mai merge să semănăm1 o mie 
de hectare fără îndrumarea specia
liștilor, mi-a spus tov. Mîndru.

El are perfectă dreptate.
ION TERBESCU
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La numai cîțiva kilometri de Pitești, 
străjuit, de jur-împrejur de copaci fal
nici, își înalță turlele un minunat cas
tel. Cindva, el era proprietatea Unei 
familii de trîntori, care huzurea din su
doarea celor mulți. Amintita familie nu 
era alta decît cea ă~ 
acestea au fost odată, 
există și astăzi. Locul 
cai de mult de istorie
l-a luat o firmă pe care stă scris : „Casa 
Agronomului — Filiala Ștefănești". As
tăzi, vin aici să învețe, să se lumineze 
oameni harnici, gospodari de frunte ai 
ogoarelor regiunii Pitești. In fosta sală 
de recepții, gospodarii Casei agronomu
lui, au amenajat sa
la de cursuri, iar 
în camerele desti
nate cutărui sau cu- 
tărui oaspete, care 
vremelnic venea să 
trîndăvească la cas
tel, sint aranjate dor
mitoarele cursanți- 
lor, biblioteca sau 
clubul. Acum, în zilele noastre, la Casa 
agronomului vin săptămînă de săptămî- 
nă. să afle lucruri noi, din tainele lu
crării pămîntului și a gospodăririi mai 
bune a avutului obștesc, președinți de 
gospodării colective, brigadieri' tehnicieni 
sau ingineri agronomi și zootehniști.

Au trecut abia 7-8 luni de cînd fiin
țează „Casa Agronomului" și, in aceas
tă vreme, pe aid au trecut peste 800 
de lucrători ai ogoarelor. Printre aceș
tia s-au numărat și Constantin lancu, 
Constantin Stănescu și alții, Amlndoi, 
sînt președinți de gospodării colective. 
Ei au făcut parte dintr-o serie de pre
ședinți veniți din toate raioanele regiu
nii, la cursurile ținute la Casa agrono
mului. Și unul și altul, și-au îmbogățit 
cunoștințele despre importanța econo
mică a dezvoltării întreprinderilor agri
cole socialiste, despre planificarea mun
cii în gospodăriile colective, a retribuirii 
munrii și după producțiile obținute etc.

Deunăzi, pe cînd mă aflam la Casa 
agronomului, Filiala Ștefănești, tova-ră-

Brătienilor. Toate 
Castelul însă mai 
blazonului' arun- 
la lada cu gunoi, sectorului zo- 

celelalte Serii, 
urmate de lu- 
De asemenea,

CARNET 
DE REPORTER

șui ing, B, Mihăilcanu, conducătorul 
tehnic, îmi explica :

— Zilele acestea vom avea o nouă 
serie de președinți de gospodării co
lective. Numărul celor invitați se ridică 
la 60-70, In perioada cît durează cursu
rile, vor fi dezbătute probleme despre 
irigații' îndiguiri și desecări, organiza
rea muncii în gospodăriile colective, 
creșterea și dezvoltarea 
otchnic etc. Și. ca și la 
cursurile teoretice vor fi 
crări practice pe teren,
se vor organiza vizite la unități agricole 
socialist-cooperatiste, la stațiuni experi
mentale ale I.C.H.V.-ului etc.

Predarea temelor 
incluse In progra
mă, a mai adăugat 
tov. Mihăilescu, se 
face cu multă răs
pundere de specia
liști. Putem spune 
că, în scurta vreme 
de cînd a luat ființă, 
,,casa noastră" a și 

cules roade. Mărturie la toate acestea 
stau și multele scrisori pe care le primim 
de la cei care au participat la consfătui
rile organizte de Casa agronomului. Prin 
acestea aflăm cu bucurie, că acolo, la 
load de muncă, ei aplică 
ces cele învățate. Să dăm 
datorită celor învățate la 
mului despre dezvoltarea
otehnic, a măririi suprafețelor cultivate 
cu legume și zarzavaturi, gospodăria 
agricolă colectivă „Cel de-al doilea plan 
cincinal" din Bascov, a hotărît ca in a- 
cest an să sporească cu încă 17 capete 
numărul vacilor cu lapte, cu aproape 
1.000 cel al păsărilor și să realizeze o 
seră de 30 m,p’

...La numai cîțiva kilometri de Pitești, 
în fostul castel care adăpostea o fami
lie de trîntori, ființează tiCasa Agrono
mului**, lăcaș de lumină pentru cei ce 
muncesc pc ogoarele regiunii Pitești.

cu mult suc
uri exemplu : 
Casa agrono- 
sectorului zo-

GH- BACIU

La căminele culturale
Căminele culturale din satele comu

nei Dagîța, raionul Negrești, regiunea 
Iași, aduc o contribuție însemnată la 
buna desfășurare a lucrărilor agricole 
de primăvară. Aici au fost ținute o 
serie de conferințe în legătură cu pre
gătirea și desfășurarea campaniei a- 
gricole de primăvară, ca, de pildă, 
„Pregătirea și folosirea gunoiului de 
grajd", „Aplicarea metodelor înaintate 
la semănat" etc. Conferințele au avut 
un conținut bogat, ele fiind strîns le
gate de specificul satelor din comună. 
Ca mijloc de îndrumare și mobilizare 
a țăranilor muncitori în campania de 
primăvară, căminele culturale din sa-

tele Piscu Rusului, Mînăstirea, Tar- 
nița și Bălușești, folosesc și audițiile 
colective la radio, iar la Dagîța apa
ratul de cinematograf. In lunile de 
iarnă țăranii muncitori colectiviști și 
întovărășiți și-au luat un nou și pu
ternic aliat în munca lor pentru a ob
ține recolte bogate: agrotehnica. In 
acest scop pe lîngă căminele culturale 
din satele Bălușești, Dagîța. Piscu- 
Rusului, Mînăstirea și Boatca
funcționat cercuri agrozootehnice, la 
care au participat regulat peste 170 
de cursanțS colectiviști și întovărășiți.

IOAN TRIFAN 
corespondent

au

Biblioteca din comuna Gostavătu

S

Gostavațu — regiuneaIn comuna
Craiova, există o bibliotecă ce cuprin
de peste 2.000 de volume. Numeroși 
elevi, ca și țărani muncitori tineri șl 
vîrstmici vin aci zilnic să împrumute 
cărți literare sau cu caracter agro
zootehnic. In fotografie: cîțlva tineri 
consttltînd catalogul cărților primite 

de curind

Foto: C. DUMITRU

In satul Șoimu de pe Vedea, din 
raionul Zimnicea, regiunea București, 
a luat ființă, de curind, o gospodărie 
agricolă colectivă.

Pentru culturalizarea și populariza
rea muncii colectiviștilor, tinerii co
lectiviști, îndrumați și ajutați de or
ganizația U.T.M., au format de curind 
o brigadă artistică de agitație. Ei pre
gătesc astfel un spectacol muzical, in
titulat „Din sătucul de pe Vedea", în 
care cîntă noua viață pe care au pășit 
țăranii muncitori din satul Șoimu, 
precum și pregătirile și muncile din 
campania aceasta de primăvară. Prin
tre tinerii colectiviști care dau dovadă 
de multă 
sini Petrică
Țene Maria, 
alții Duminica 
va prezenta în 
a satului, care
ajutorul tinerilor colectiviști. In acest 
scop ei au construit o mare și fru
moasă scenă pentru prezentarea spec
tacolelor.

Pe drept cuvînt se poate spune că 
în sătucul Șoimu de pe Vedea a înce
put o nouă viață.

IONEL T. TRIFU 
corespondent

dragoste pentru brigadă 
Tone, Mitran Gheorghe, 

Garoafă Alexandru și 
viitoare spectacolul se 

sala căminului cultural 
a fost amenajată cu

In cadrul căminului cultural dîn comuna Poeni, raionul Iași, 
nează un cerc de cusături naționale, țn orele libere, tinerele din 
vin aici să învețe arta cusăturilor, a broderiei, țn fotografie: un 

de la acest cerc.

Astăzi ne intllnim din nou cu 
cititorii noștri care ne-au trimis 
lucrări ale lor spre cercetare și 
publicare. Și de astă dată vom 
răspunde după ordinea in care 
scrisorile ne-au sosit la redac
ție.

TEODOR HARDON — comuna 
Gfiircani, raionul Murgeni: în poe
zia „Amurg" două din cele trei strofe 
sîrit o încercare neizbutită de a fixa 
un tablou de natură. Și iată cu ce mij
loace : „plete de ulmi", „nori de vată 
cu coamă orbitoare", „freamăt dulce" 
etc. Nici cea de-a treia strofă nu este 
izbutită.

Cu excepția unor nuanțe care accen
tuează o viziune mistică, exaltată a 
setei de pămînt, în poezia „Rondelul 
pămîntului" dovediți mijloace poetice 
acceptabile. în schimb în „Ciobanul 
colectivei" aglomerați clișee care au 
devenit banale în reportaje, cu ce rost 
s-ar mai justifica ele în poezie ? Și 
apoi faceți cîteva asociații de idei ciu
date- De exemplu : întîiul miel apare 
din... boarea primăverii! Mai trimi
teți,

MANOLE N. ZAVATE — comuna 
Tazlău, raionul Buhiiși: Apreciem 
consecvența cu care urmăriți ziarul 
nostru de la apariția sa. Șîiitem 
bucuroși să ne scrieți despre înfăptuiri 
petrecute în acești ani în comuna dum
neavoastră, despre întovărășirea sau 
gospodăria agricolă colectivă din co- 

riurile 
menea 
ziarul 

cit 
care pe care ni

despre lucrările agricole și pla- 
de viitor 
știri vor 
nostru.
privește

ale tăzlăuanilor. Âse- 
apărea întotdeauna în

încercările de versifi- 
___ ,_______... le-ați trimis nu le-am 
putut publica fiindcă nu erau izbutite. 
Poezia este o treabă grea, care cere 
pe lîngă talent și meșteșug, experiență, 
multă lectură,

NEGOIȚA N. ALEXANDRU - co
muna Greabănu. raionul Rîmnicu 
Sărat: înțelegem pe deplin și ela
nul tineresc și sentimentele care v-au 
determinat să ne înfățișați în versuri 
bucuria colectivizării agriculturii în 
raionul în care locuiți. Dar fiindcă dvs. 
nu aveți experietriă necesară era bine 
să încercați să exprimați aceste senti
mente nu într-o formă pretențioasă și 
dificilă cum este poezia, ci în proză 
insistând. în special, asupra felului 
cum s-au desfășurat aceste evenimente 
în comuna natală. Credem că pe viitor 
ați putea deveni un corespondent util 
al ziarului nostru trimițîndu-ne știri 
despre succesele obținute de colectiviști, 
despre viața culturală a comunei, des
pre lucrările ce se fac pe ogoare etc. 
Sperăm că despre toate acestea ne veți 
scrie cît mai curînd.

AL. S1LAGHI - Oradea; Fără în
doială că aveți siguranță și discernă-

Agitatorul
Pe nea Gheorghe V. Dumitru l-am 

cunoscut în comuna Fundulea, raionul 
Hrănești, unde mi-am petrecut, cu tre
buri, o lună încheiată — ianuarie. Por
nea în fiece dimineață c-un grup de 
agitatori, după care cotea în vreo uliță 
înglodată și-i pierdeam urma. Spre seară 
se înapoia la sfat, obosit, dar mulțumit 
de rezultatul obținut de el în munca de 
lămurire pe care o dusese în rindurile 
consătenilor săi.

Nu mai e tlnăr nea Gheorghe. Dim
potrivă... A intrat în al 60-lea an de 
viață. Și nici viață ușoară n-a dus. Cu 
două pogoane zestre de la nevastă și o 
casă cu șapte copii, n-o Scoți lesne la 
capăt... La reformă a mai căpătat cinci 
pogoane. Le plugărea cu cei patru fe- 

J ciori ai săi : Nicolae, Dumitru, Costică 
șt Vasile. Fetele se răsptndiseră ca puii 
de ptîrniahe. Maria se. măritase c-un 
colectivist din Fintîna Doamnei, Bodica 
era țesătoare la o fabrică in București, 
iar pe Anghelina o dăduse după un acar 
de cale ferată.

încă de prin anul 1950 luase ființă în 
Fundulea gospodăria ,colectivă „Gheor
ghe Doja". Flăcăii îl tot bîrîiau 
să se înscrie și el. Dar Uncheșul 
vedea îndărătnic și asculta mai 
palavrele unora ca Mitică lorga,
Tone, Angliei Croitorii, Gheorghe Stoian. 
Petrică SăvtilescU, și alții.

In primăvara anului trecut însă s-a 
hotărît și el : a iscălit cererea împreună 
cu Vasile, feciorul cel mic — între timp 
ceilalți băieți plecaseră la meserie — 
iar din 20 mai 1959 s-a simțit alt 
om i devenise colectivist. Muncește 
la grajd, iar băiatul conduce un atelaj. 
De atunci toate s-au schimbat în gos
podăria lui Gheorghe. Tine în bătătură 
oi, porc, orătinii, iar în cele șapte luni,

la cap 
se do- 
curind 
Vasile

pînă la sfîrșitul lui decembrie, a adunat, 
cu feciorul, 475 zile-muncă. La împăr
țeală a primit peste 3.200 kg cereale, 
bașca ulei, zahăr, vin, brînză, lină și 
cîteva mii de lei. „Anul ăsta bag și 
electrică și cumpăr un radio" — își face 
el socoteli. Și s-o ține de cuvînt, că-i 
om harnic și cumpătat. Binele pe care 
nea Gheorghe l-a găsit în gospodăria 
colectivă, l-a făcut să devină agitator 
pentru ca toți țăranii din Fundulea să 
intre în gospodărie. Nea Gheorghe știa 
cum să vorbească oamenilor. Și ce pu
tea fi mai Convingător decît cele dobîn- 
dite de el în doar șapte luni de muncă 
în colectivă. Pe unii, mai neîncrezători, 
îi poftea acasă, îi îmbla c-o gustare și 
un pahar cu vin, după care le arăta ce 
a primit din gospodăria colectivă. 
„Astea cite le vedeți grăiesc adevărul !“.

Și azi o. cerere, mîine alta, agitatorul 
își făcea datoria cu prisosință. II lăudau 
raionul, comitetul de partid din comună 
și activiștii veniți să sprijine colectivi
zarea Fundulei. M-am dat cu el în vorbă 
într-o seără. după ce se înapoiase la 
sfat cu echipa :

— De ce te-ai
toți consătenii să

Uncheșul m-a
Sprtncenele argintii, și-a trecut mîna bă
tătorită peste țepii din barbă și mi-a 
grăit domol :

— Apăi, cum să zic, tovarășe P Iacă, 
avem comună frumoasă cu electrică. Șo
sea asfaltată, spital, cămin cultural... 
Cine ne-a ajutat să le avem ? Partidul ! 
Și cînd partidul ne îndrumă către 
lectivă, că-i spre binele nostru și 
tării, nu-i nimerit să pun și eu 
umăr, ca oamenii să se lămurească
gospodăria colectivă înseamnă belșug, 
fericire ?

inverșunat, nene, ca 
se treacă în colectivă ? 
privit cu haz pe sub

raionul lași, funcțio. 
comună 

aspect

Foto: AGERPRES

mînt în acest domeniu, de asemenea 
certe posibilități poetice care trebuie 
cultivate cu perseverență. Totuși a- 
ceastă poezie evidențiază și o seamă 
de deficiențe demne de luat în seamă. 
CuvîntUl bătrînului. urarea lui nu 
poate fi în același timp si cadru social- 
istoric și element liric. Din această 
cauză. credem noi, urarea este mult 
prea alambicată, încărcată în sonori- 
tați și rituale inutile: se invocă tre
cutul, se ridică „bărdaca strămoșeas
că", se cheamă și sprijinul buciumu
lui, și al „norilor de neghină" Care 
trebuie „Să sloboadă aur pe zăplaZ" 
(?l). De ce trebuie exprimată ' ucuria 
de viață sentimentul Vieții lipsite de 
griji a țăranului colectivist într-o 
formă înzorzonată, lipsită de claritate, 
bombastică ?

Pe scurt cam atît. Pe text se mai 
pot face însă unele observații.

I

Cum înțeleg colectiviștii din Munteni
să dezvolte sectorul zootehnic

gos- 
unor

con-

Cu cîțiva ani in urmă, la gospodăria 
colectivă „Calea spre socialism" din 
comuna Munteni, raionul Tecuci, gă
seai mai mulți cai, și foarte puține ani
male de producție.

Nu o dată au trecut colectiviștii în 
planul de producție cumpărarea unor 
vaci de lapte, dar această planificare 
nu a fo-st respectată, deoarece fondu
rile destinate erau folosite în alte sco
puri. Ba mai mult, unii colectiviști nu 
înțelegeau necesitatea ca gospodăria 
să aibă un puternic sector zootehnic.
- Noi trebuie să obținem mult grîu 

și porumb, căci de aceea sintem agri
cultori ; vaci mai ținem cîte una și în 
gospodăriile noastre personale.

Aceasta era părerea mai multor co
lectiviști din Munteni, care nu vedeau 
că în dezvoltarea multilaterală a 
podăriei colective se află izvorul 
mari venituri.

In urma apariției documentelor
sfătuirii de ia Constanța, comuniștii și 
conducerea gospodăriei au desfășurat 
o susținută muncă politică în rînduriie 
colectiviștilor, arătindu-le foloasele 
dezvoltării creșterii animalelor. Și la 
sfîrșitul anului 1959, șeptelui de aici 
a ajuns la 23 vaci și juninci, 760 oi, 
58 scroafe de prăsilă și 522 păsări 
matcă, ceea ce a adus gospodăriei în
semnate venituri bănești.

O dată cu dezvoltarea sectorului zoo
tehnic, s-a ivit necesitatea construirii 
de adăposturi pentru animale. Condu
cerea gospodăriei, sprijinită de orga
nizația de bază, a făcut anul trecut 
un lucru foarte bun în această direcție. 
De pildă, a fost antrenată la muncă 
voluntară întreaga masă a colectiviști
lor și prin utilizarea resurselor locale, 
gospodăria a putut să-și clădească 
construcții bune și ieftihe. Astfel, co
lectiviștii au construit 3 grajduri, fie
care avînd o capacitate de 60 vite 
mari. Fundația acestora s-a făcut din 
beton, zidăria din chirpici și acoperi
șul dîn Stuf. In felul acesta, fiecare 
grajd a costat numai 28.134 lei, față 
de 70.000 lei, cît ar fi costat dacă se 
construia din cărămidă și se acoperea 
cu țiglă. De asemenea, pentru păsări, 
colectiviștii au construit un coteț tot 
din chirpici, acoperit cu carton, care 
i-a costat numai 3.000 lei.

Plenara C.C. al P.M.R. din 3-5 de
cembrie 1959 a dat un nou și puternic

imbold în munca colectiviștilor din 
Munteni în direcția dezvoltării secto
rului zootehnic. Strădaniile lor s-au 
îndreptat acum către asigurarea unei 
mari cantități de furaje pentru hrăni- 
rea animalelor. Ei au înțeles că prin 
însilozarea unor mari cantități de fu
raje, și în primul rînd de porumb, vor 
putea hrăni mai bine vacile și vor ob
ține mari producții de lapte.

Pentru aceasta, cu ocazia întocmirii 
planului de producție pe 1960, aduna
rea generală a hotărît să cumpere 
100 de vaci, 1.500 de oi și să fie scoși 
in gospodărie peste 5.000 de pui. Po
trivit planului de producție, la sfîrșitul 
anului 1960 sectorul zootehnic va cu
prinde : 
oi, 1.000 
care vor 
de găini matcă, 30 de stupi de albine 
etc. Angajamentele trecute în planul 
de producție au început să se reali
zeze. Pînă la 20 martie, colectiviștii au 
și cumpărat 1.500 de oi și 10 vaci de 
lapte, iar de la incubatoarele gospo
dăriei au scos un însemnat număr de 
pui.

Preocupîndu-se în mod serios și de 
hrana animalelor, colectiviștii au pre
văzut ca să cultive în acest an 208 
ha. cu porumb pentru siloz, care - re
coltat in faza de coacere lapte-ceară 
- va însemna aproape 6.400 tone si
loz. De asemenea, ei vor însămînța și 
40 ha. cu ovăz pentru fîn, 40 ha. cu 
secară pentru masă verde, iar în cul
tură dublă, după orz și mazăre, vor 
însămînța, pentru masă verde, 200 ha. 
cu porumb. Totodată, colectiviștii 
hotărît ca cele 1.000 tone de 
ce le vor ridica de 
să fie administrate 
lor în amestec cu coceni de porumb 
tocați. Tot pentru 
vor fi oprite 329 tone boabe de 
rumb, orz, mazăre, ovăz și altele.

In ceea ce privește buna adăpostite 
a animalelor, vor fi construite anul a- 
cesta 4 grajduri a 50 de capete de 
vite mari fiecare, două maternități a 
cîte 50 de scroafe fiecare, două sai
vane a 1.000 de capete oi. Saivanele 
vor fi construite numai 
cale.

In vederea obținerii 
bune rezultate de pe 
animalelor.

123 de vaci și juninci, 3.019 
de scroafe de prăsilă, de la 
fi îngrășați 162 de porci, 724

au 
borhot 

la fabrica de zahăr 
ca hrană animale-

hrana animalelor
po-

din resurse lo-

unor cît mai 
urma creșterii 

conducerea gospodăriei,

Pentru fondul central
In întreaga țară, organele 

rativelor de consum continuă 
tensitate acțiunea de încheiere _ __
tractelor pentru cereale, floarea-soa
relui și fasole din recolta anului 1960.

Pînă către sfîrșitul [unii martie, pla
nul de contractare la grîu a fost rea
lizat în procent de peste 80 la sută, 
97 la sută la orz, 70,3 la sută la po
rumb, 82,4 la sută la floarea-soarelui, 
42,15 |a sută la fasole etc.

Cele mai bune rezultate au fost ob
ținute pînă acum în regiunile unde 
organele cooperativelor de consum au 
desfășurat o muncă susținută în rîn- 
durile maselor țărănimii muncitoare 
pentru a populariza avantajele înche
ierii de contracte cu statul. De exem
plu, îh regiunea Constanța prevederile 
contractuale au fost realizate la grîu 
în procent de 101,7 la sută, la orz 
100,1 la sută, la porumb 100,1 la 
șută, Ia floarea-soarelui 101,9 la sută, 
iar la fasole 218,3 la sută. Bune re
zultate s-au dobîndit pînă în prezent 
și în regiunile Timișoara, Cluj, Auto
nomă Maghiară, Ploești, Galați și Ba
cău. In unele raioane din aceste re
giuni, sarcinile de contractare la toate 
produsele au fost de pe acum înde
plinite.

Merită să fie subliniat faptul că 
cantitățile de produse contractate de 
către cooperativele de consum pînă 
către sfîrșitul lunii martie pe întreaga 
țară sînt cu 146.000 de tone mai mari 
la grîu — secară, cu 194.000 tone la 
porumb și 92,000 tone la floarea- 
soarelui, față de aceeași perioadă a 
anului trecut.

coope- 
cu in- 
a con-

In multe raioane, sarcinile 
de contractare la cereale 
și floarea-soarelui au fost 

îndeplinite
------O------

Totodată trebuie arătat că 
regiuni cum sînt Craiova, 
București, Oradea și Pitești

în unele 
Suceava,

, . _ ... ... realiză
rile obținute pînă acum nu pot fi so
cotite satisfăcătoare. îndeosebi în re
giunile Craiova și București condu
cerile cooperativelor de consum, spri
jinite de sfaturile populare, au dato
ria să îmbunătățească munca de con
tractare, astfel încît în cel mai scurt 
timp să se obțină și aci rezultate a- 
semănătoare cu cele din regiunile 
fruntașe.

STADIUL CONTRACTĂRILOR
DE LEGUME ȘI CARTOFI

Ca urmare a măsurilor luate de că
tre unitățile cooperativelor de consum 
de a se grăbi încheierea de contracte 
pentru legume, pînă de curind planul 
anual de contractări la aceste produse 
a fost realizat în întreaga țară în 
procent de 104,8 la sută. Cele mai 
frumoase rezultate la contractarea le
gumelor au fost obținute de către 
cooperativele de consum din regiunile 
Timișoara, Constanța, Oradea, 
Suceava, Galați și Craiova.

lași,

al sfatului
La cartofi de toamnă, pînă 

sfîrșitul funii martie planul de 
tractări a fost îndeplinit in procent 
de 82,7 la sută — ceea ce înseamnă 
cu peste 58.000 tone mai mult ca în 
perioada corespunzătoare a anului 
trecut. în unele regiuni, unitățile coo
perativelor de consum au obținut suc
cese importante. Astfel, în regiunea 
Ciuj, planul a fost realizat în pro
cent de 133,6 ia sută, în regiunea 
Hunedoara 121,3 la sută, Timișoara 
105,1 la sută, Autonomă Maghiară 
' i sută etc.

către
con-

la
100

IMPORTANTE ACHIZIȚII 
DE PASĂRI ȘI OUA

în t • • • - • -- ■
de consum continuă să desfășoare o 
susținută activitate pentru a 
ționa și livra zilnic unităților 
ciare cît mai mari cantități de 
și ouă.

Unitățile cooperativelor din 
nea Autonomă Maghiară

momentul de față, cooperativele

achizi- 
benefi- 
păsări

Regiu- 
au depășit 

incă de la 10 martie, cu 3,2 la sută 
planul de achiziții la ouă pe primul 
trimestru al anului, cele din regiu- 

, nea Timișoara cu 1,1 la sută, iar cele 
din regiunea Oradea sint aproape de 
îndeplinirea planului trimestrial.

Și în ce privește achizițiile de pă
sări; în unele regiuni ca, de pildă, 
București, Pitești, Constanța, Galați, 
Autonomă Maghiară și Ploești planul 
trimestrial a fost îndeplinit și depă
șit, încă de la mijlocul lunii martie.

împreună cu organizația de bază 
P.M.R., s-au îngriji* să organizeze mai 
temeinic munca în brigada zootehnică 
și să recruteze aici pe cei mai price- 
puțr colectiviști în îngrijirea animalelor. 
Măsurile luate vor face ca gospodăria 
colectivă din Munteni să realizeze a- 
nul acesta (cu toate că majoritatea 
vacilor vor fi cumpărate anul acesta) 
în medie 1.600 I. lapte pe cap de vacă, 
cîte 40 litri lapte și 2,200 kg. lînă pe

— — - —. .—. . — — ——— . w w .i sa o fa
la fie-

cop de oaie, iar la două fătări 
țină cîte 14 purcei înțărcați de 
care scroafă.

Merqînd pe calea dezvoltării 
rului zootehnic, colectiviștii din 
na Munteni, raionul Tecuci, vor reali
za în acest an un venit de 1.298.000 
lei, din care numai sectorul ovin le va 
aduce un venit de 480.000 lei. Aceste 
venituri vor contribui la creșterea va
lorii zilei-muncă (care va ajunge anul 
acesta pînă la 40 lei) și ia întărirea și 
dezvoltarea pe mai departe a gospo
dăriei colective.

ION GHEORGHIU

secto- 
comu-

Construcții bune 
și ieftine

Cu ocazia 
producție pe 
comuna Ti ream 
angajat ca în cursul acestui an să con
struiască grajduri pentru 200 vite mari, 
o îngrășătorie de porci, o maternitate 
pentru scroafe, o puierniță pentru 
găini, precum și alte construcții gospo
dărești. De curînd ei au terminat con
strucția unei maternități pentru 28 
scroafe, iar în prezent lucrează la 
grajdul pentru 50 vite și la construirea 
puierniței- La aceste construcții mun
cesc cu sîrguință meșteri; gospodăriei: 
Benze Nicolae, StanOai Mihail, luszli 
Gheorghe, Mellau Mihai și mulți alții.

în vederea ridicării acestor cons
trucții la un preț cît mai redus, colec
tiviștii folosesc pe scară largă resursele 
locale. Astfel, o echipă de colectiviști 
în frunte cu candidatul de partid Vidi- 
can Gheorghe lucrează la confecționa
rea și arderea a 500.000 bucăți cără
mizi necesare construcțiilor.

VASILE POP 
corespondent

dezbaterii planului de 
acest an, colectiviștii din 

raionul Cărei, s-au

Contractări de produse 
cu siaiul

Membrii gospodăriei agricole 
tive „Ogorul Roșu" din comuna 
gieni, raionul Fetești, regiunea 
stanța, îndrumați de organizația de 
partid, au liotărit să contracteze cu 
statul din recolta anului 1960 mari 
cantități de produse. Astfel, ei vor 
vinde statului 320 tone de grîu, 350 
tone de porumb, 170 tone de floarea- 
soarelui, 15 tone de orz și 5 tone de 
fasole. Pentru aceste produse colecti
viștii vor încasa suma de 1.206.000 
lei. De asemenea, colectiviștii au mai 
contractat cu statul și producția ce 
va fi obținută pe cele 150 ha ce vor 
fi cultivate cu orez și recolta de sfeclă 
de zahăr de pe 10 hectare.

Totodată, din creșterea vitelor, co
lectiviștii au contractat: 2.600 kg lină, 
35 000 litri lapte de oaie, 30.000 litri 
lapte de vacă și 295 capete porci, pen
tru care vor primi suma de peste 
6-0.000 lei.

în total colectiviștii din Hagieni vor 
Incasa din p.odusele vegetale și ani
male contractate cu statul peste 
2.600.000 lei.

FR1NCU CONSTANTIN 
corespondent

colec-
Ha- 

Gon-

co
al 

un 
că

TUDOR MIHAIL

Una din cele mal 
importante gospo
dării de stat din 
regiunea Bacău 
este cea din Răcă- 
ciuni. In afară de 
sectoarele pentru 
producția vegetală 
și animală, în gos
podărie există și o 
serie de ramuri a- 
nexe industriale — 
ca de exemplu, o 
fabrică de mezeluri, 
o secție de prelucrarea 
menite a pune la dispoziția oamenilor 
muncii produse alimentare in cantități 
cit mai mari și la prețuri de cost scă
zute.

Cercetînd în amănunțime rezultatele 
muncii în diversele sectoare de activi
tate ale gospodăriei se poate vedea 
că în 1959 ele n-au fost nici pe departe 
pe măsura condițiilor de lucru create, 
planul de cheltuieli directe fiind de
pășit cu 787.000 lei.

La recoltarea griului și a plantelor 
furajere, în loc să fie foloiste mijloa
cele mecanizate s-a lucrat manual, 
ceea ce firește a dus la depășirea pla
nului de cheltuieli, la mărirea prețului 
de cost. La nerealizarea planului de pro
ducție la porumb a contribuit și faptul 
că în loc să fie irigate 45 ha. cum era 
prevăzut, au fost irigate numai... 6 ha. 
La îngrășătoria de porci (gospodăria 

, are o capacitate de îngrășare de 
| peste 3.000 de capete) planul n-a fost 

îndeplinit din cauza nepopulării la timp 
și în volum corespunzător a grajduri
lor. Planul de creștere în greutate la 
viței între 0-6 luni (unde s-au realizat 
abia 549 grame zilnic în loc de 750 
de grame cît era planificat) n-a putut 
fi îndeplinit din cauză că nu s-a asi
gurat spațiul de cazare corespunzător 
și nu s-a folosit metoda alăptării la 
găleată cu lapte tras. Via ce ocupă 
165 de ha. are atîtea goluri încît nu
mără doar atîți butuci ciți ar putea 
încăpea pe 58 de ha.

Nici planul de lapte nu s-a îndepli
nit ca urmare a faptului că nu s-a asi
gurat conveierul verde, în unele luni 
vacile fiind hrănite numai cu coceni și 
paie, și acestea cumpărate și trans-

DIN ACTIVITATEA SINDICALA
IN UNITĂȚILE AGRICOLE

Un tot mai bogat conținut
al consfătuirilor de producție

laptelui etc., —■ pontate dîn alte gospodării de stat
De ce oare deficiențe ca cele de 

mai sus n-au fost analizate și înlătu
rate pe parcurs, astfel incit gospodăria 
să obțină beneficii și nu pierderi cum 
s-a întimplat anul trecut?

Pentru că în afară de alte cauze, 
nici conducerea gospodăriei, nici co
mitetul sindicatului n-au acordat aten
ția cuvenită organizării a cel puțin o 
dată pe lună a consfătuirilor de pro
ducție la locul' de muncă, în cadrul 
celor 7 grupe sindicale din această 
unitate, pentru că întrecerea socialistă 
n-a fost temeinic organizată.

Anul trecut aproape că nu a existat 
nici un fel de preocupare din partea 
sindicatului gospodăriei pentru popu
larizarea fruntașilor și a metodelor 
bune de muncă, pentru organizarea 
schimburilor de experiență, pentru cri
ticarea celor care nu acordă atenția 
cuvenită calificării muncitorilor și or
ganizării bune a muncii, ca și pentru 
combaterea manifestărilor de lene și 
chiulangeală.

Edificator e faptul că anul trecut Io 
secția a 2-a „Gh. Doja", s-a muncit 
mult mai rodnic, obținîndu-se o serie 
de rezultate bune atît la culturile ve
getale, cît și în sectorul zootehnic. De 
altfel, această secție și-a încheiat ac
tivitatea cu un beneficiu de 400.000 de 
lei. Dar comitetul sindicatului n-a în
treprins nimic pentru ca măcar în ca
drul unei singure consfătuiri de pro
ducție - să se studieze cum este or
ganizată aci munca, ce metode 
folosesc, cum sînt stimulați 
etc.
- Noi am tras învățăminte din expe

riența anului trecut, mi-a spus tov. 
Ilieș Gh., organizatorul de partid al

se
fruntașii

gospodăriei. Noul comitet al sindicatu
lui a fost îndrumat de organizația de 
bază P.M.R. să inițieze de îndată con
sfătuiri de producție atît în cadrul gru
pei sindicale din care fac parte meca
nizatorii, cît și la fermele de animale. 
Primele consfătuiri de producție s-au 
și ținut.

Intr-adevăr, propunerile făcute cu 
acest prilej de către muncitori s-au 
dovedit a fi foarte prețioase. Nume
roși mulgători (gospodăria are în pre
zent 230 de vaci de lapte) au arătat 
în cadrul consfătuirii de producție res
pective - la care a participat și tov. 
Sasu Dumitru, președintele sindicatu
lui - că este necesar să fie înlăturate 
grabnic o serie de deficiențe legate 
atît de îngrijirea animalelor, cît și de 
organizarea procesului de producție. 
Mulgătoarea Pleșa Anica, de exemplu, 
a subliniat că medicul veterinar D. 
Ștefănescu - lipsește foarte mult de 
la grajduri în loc să facă zilnic con
trolul vacilor de lapte și tineretului - 
și să recomande tratamentele nece
sare. Mulgătorul Tătaru Ion a cerut ca 
conducerea gospodăriei să asigure o 
Serie de materiale care încă lipsesc 
cum ar fi țesale și perii, găleți etc.

In prezent, s-au aisgurat apa și fu
rajele necesare vacilor astfel încît 
dacă munca va fi mai bine organizată 
este sigur că se va putea îndeplini 
planul de lapte, .cu atît mai mult cu 
cît de la unele 
■zent se obțin in 
lapte zilnic.

O consfătuire
au luat parte aproape 40 de munci
tori s-a ținut de curind și in sectorul

loturi de vaci în pre- 
medie cîte 15 litri de

de producție la care

porcin de la secția 
„Gh. Doja". îngriji
torul Spătaru Vasi
le, care e și vice
președintele sindi
catului, a subliniat 
eu acest prilej că 
șeful secției tov 
Răpițeanu D-tru nu 
ține seamă de pro
punerile muncitori
lor, nu se îngrijește 
să asigure furajele 
necesare respectă

rii rațiilor întocmite pentru hrânirea 
porcilor.

Alți muncitori au cerut să se acorde 
o mai mare atenție pregătirii mesei la 
cantină.

Faptul că de-acum comitetul sindi
catului acordă atenție cuvenită orga
nizării consfătuirilor de producție cons
tituie neîndoielnic, un început bun.tituie neîndoielnic, un început ___
Este necesar însă ca în cadrul acestor 
consfătuiri să fie dezbătute cu adevă
rat cele mai importante probleme le
gate de îmbunătățirea muncii, evita 
rea risipei, reducerea continuă a pre
țului de cost al produselor. Dacă în 
cadrul comitetelor grupelor sindicale 
se vor discuta in prealabil temeinic 
cele mai arzătoare probleme ce ur
mează a fi dezbătute, consfătuirile de 
producție vor avea un conținut mai 
bogat, aci se vor putea găsi intr-ade
văr soluțiile cele mai bune pentru în
lăturarea lipsurilor și adoptarea celor 
mai bune metode de lucru.

Nu trebuie uitat nici un moment, că 
colectivul de muncă al gospodăriei de 
stat Răcăciuni și-<j luat angajamentul 
să dea în acest an peste plan 40 de 
tone grîu, 50 de tone de sfeclă de za
hăr, 30 de tone de legume, 50 de tone 
porumb siloz, 10 tone de carne, redu- 
cînd totodată haremurile de cheltuieli 
la hectar la culturile vegetale, la vie 
etc. Aceste angajamente vor putea fi 
respectate numai dacă consfătuirile 
de producție se vor ține de acum 
înainte cu regularitate și dacă măsuri 
le ce se vor hotărî cu acest prilej vor 
fi puse in practică cu vrednicie și 
stăruință.

AL. RAICU



Din experiența gospodăriilor agricole de

Și în stepa dobrogeană
se pot obține recolte mari

In timpul regimului burghezo-moșieresc, in Dobrogea, producțiile agri
cole, și in special cele de griu și porumb, erau foarte scăzute. In ultimii 
ani s-a schimbat complet aspectul de altădată al acestei părți a țării. Azi, 
in Dobrogea, există unități agricole socialiste puternice care, folosind me
tode înaintate de lucrare a pămintului au reușit să infringă stihiile naturii 
și să obțină recolte bogate.

Una din aceste unități este și gospodăria agricolă de stat „Costache 
Burcă" din raionul Negru Vodă.

Pentru a împărtăși cititorilor noștri experiența gospodăriei In cultura 
porumbului, am rugat zilele trecute pe cițiva dintre fruntașii de aici să 
ne vorbească despre această plantă.

PORUMBUL — CULTURA CU MARI 
POSIBILITĂȚI DE SPORIRE

de porumb la hectar. Despre felul cum ' ■ ■ —<------- jn_

A PRODUCȚIEI

s-a lucrat este bine să vorbească 
sași realizatorii producției.

...așa s-ar putea intitula răspunsul 
dat de inginerul șef al gospodăriei, 
tov. GANCEA ATANASE.

Gospodăria noastră, spune acesta, 
a cultivat porumb încă de la înfiin
țare. Ce-i drept, la început nu se ob
țineau recolte satisfăcătoare. Așa, de 
pildă, producția medie pe gospodă
rie în perioada anilor 1953—1958 a 
fost de aproape 1.800 de kg. la ha. 
In ultimii ani, însă, producția de po
rumb a crescut simțitor. Anul trecut, 
de pildă, am obținut 2.681 de kg- 
boabe la ha. de pe o suprafață de 
1.730 de ha. Față de alte gospodă-

FERTILIZAREA ȘI BUNA
PREGĂTIRE A TERENULUI -

FACTORI DE BAZĂ

— Brigada noastră - ne informea
ză tovarășul POPA NICULAE, șeful 
brigăzii de mecanizare completă — a 
cultivat după păioase, 130 de ha. cu 
porumb, de pe care am obținut în me
die 3.752 de kg. de boabe la ha. Eu 
consider că producția obținută s-a da
torat în bună măsură pregătirii cores
punzătoare și fertilizării solului. Noi 
am arat adînc din toamnă întreaga 
suprafață, iar în primăvară am boro-

Aspect de la convorbirea avută cu fruntașii în cultura porumbului de la 
G.A.S. „Costache Burcă".

ril agricole această producție nu pare, 
poate ,prea mare. Trebuie ținut sea
mă, însă, că anul trecut prin părțile 
noastre condițiile de climă au fost 
cu totul nefavorabile, fapt dovedit 
de cantitatea redusă de precipitații 
căzută în primele opt luni ale anului 
(198,4 mm). Ceea ce a contribuit la 
realizarea producției din anul trecut 
a fost aplicarea la timp și în rnod 
corespunzător a tuturor lucrărilor a- 
grotehnice precum și organizarea a- 
solamentelor în fiecare brigadă de 
mecanizare completă. Prin aceasta 
cointeresarea mecanizatorilor a cres
cut mult deoarece fiecare lucrează 
permanent pe aceleași terenuri ani 
de-a rîndul.

Rezultatele ar fi fost desigur mult 
mai bune dacă toate cele 12 brigăzi 
s-ar fi situat la nivelul celor fruntașe, 
ca aceea condusă de Pascali N., șef 
de brigadă de mecanizare completă, 
și Negip Rasim, maistru de cultură, 
care a obținut de pe 158 de ha. o 
producție de 4-385 de kg. boabe la ha. 
Posibilități au avut toate brigăzile- 
Porumbul a fost semănat in timp op
tim, într-un agrofond bine pregătit, 
fertilizat cu îngrășăminte naturale șl 
chimice, folosindu-se sămînța de ca
litate, dublu-hibridă. Dar nu toate 
brigăzile s-au preocupat de aplicarea 
la timp a lucrărilor de întreținere. 
Așa, de pildă, brigada a 6-a, întâr
ziind aplicarea sapei rotative, n-a 
mai dat numărul necesar de prașile 
ceea ce a determinat scăderea produc
ției pe cele 137 de ha. la 1.774 de kg. 
boabe la ha.

Experiența brigăzilor noastre frun
tașe demonstrează însă, fără putință 
de tăgadă, că în Dobrogea există po
sibilități reale de sporire a producției

nit imediat ce s-a putut lucra în cîttip, 
in vederea nivelării și menținerii apei 
în sol. Cînd au apărut colții buruie
nilor, am boronit din nou terenul, 
spre deosebire de alte brigăzi, care 
urmînd să cultive porumb după el în
suși, au făcut discuitul terenului. îna
inte de semănat s-a discuit la adînci- 
mea de 10—12 cm. După polidisc s-a 
legat grapa de mărăcini pentru a ni
vela terenul.

Ca îngrășăminte am folosit bălega
rul bine fermentat încorporat în sol la 
arătura adincă, dînd cîte 15 tone la 
ha., pe o suprafață de 30 de ha. Pe 
această suprafață s-a obținut 7.100 kg. 
știuieți la ha. Pe restul suprafaței s-a 
aplicat superfosfat, cîte 300 kg. la ha.

— Recolta putea fi și mai mare, in
tervine tovarășul ing. GRAPA, șeful 
secției Pelinu, dacă brigada ar fi se
mănat numai sămînța de porumb du- 
blu-hibridă. Pioneer 383, care se com
portă foarte bine în părțile noastre. 
Totodată trebuie să adaug că și semă
natul și densitatea plantelor la hectar 
au contribuit la mărirea producției. 
Noi am semănat întreaga suprafață 
cu semănători „Victoria", la distanțe 
de 1 m. între rînduri, iar pe rînd să
mînța a fost distribuită bob cu bob, 
asigurîndu-se o desime de 28.000 
30.000 de plante la ha-

Semănatul s-a executat în timpul 
optim, intre 13—17 aprilie cînd solul 
avea la 10 cm., adîncimea de semă
nat, temperatura de 8—9° C- In vede
rea repartizării uniforme a boabelor, 
viteza tractoarelor folosită la semănat 
a fost de 4—5 km/oră.

Il-a de mecanizare completă, a cău
tat să evite aplicarea prașllelor ma
nuale deoarece în timpul acestei lu
crări se produc cele mai multe go
luri. In acest scop, pentru distrugerea 
buruienilor pe rînd am folosit ierbici- 
dele care au fost împrăștiate Cu o 
mașină construită în atelierul nostru.

— Este cazul, precizează tov. ing. 
NIȚĂ VICTOR, șeful secției Amzacea, 
să arătăm că brigada tovarășului Că
luț, n-a folosit nici un fel de muncă 
manuală pe o însemnată suprafață 
cultivată cu porumb. Cred că ar fi 
bine să ne vorbească și despre a- 
ceasta.

— Intr-adevăr, în anul trecut, pe 
27 de ha. cu porumb noi am mecani
zat toate lucrările. Iată cum ;

După semănat, am grăpat imediat 
și la cîteva zile am dat cu sapa ro
tativă. La răsărire ăm mai efectuat 
o lucrare cu sapa rotativă, iar apoi, 
cînd plantele au ajuns la înălțimea de 
7—8 cm. am executat prima prașilă 
mecanică după care am stropit pe 
rîndurile de porumb cu ierbicide. La 
următoarele două prașile mecanice, 
am lăsat Ia cultivatorul suspendat nu
mai cuțitele „labă de gîscă" (săgeți
le) pentru a acoperi cu pămînt buruie
nile de-abia ieșite. Recoltatul l-am fă
cut cu culegătorul de știuieți. Rezul
tatul ; 7.500 DE KG- DE ȘTIULEȚI 
LA HA. PE ÎNTREAGA SUPRAFAȚA 
COMPLET MECANIZATA.

★
In încheierea convorbirii noastre au 

luat cuvîntul tovarășii MOLDOVEA- 
NU D-TRU, organizator de partid, 
ing. M. LEOVEANU, directorul gos
podăriei și BADICI F1LIP, președin
tele comitetului sindical care au vor
bit despre măsurile luate în vederea 
obținerii de producții ridicate în a- 
cest an.

Dintre acestea reținem :
Pe întreaga suprafață de 1.750 de 

ha. care va fi însămînțată cu porumb 
în primăvara aceasta, au fost adlmi- 
nistrate îngrășăminte naturale și chi
mice o dată cu arătura adîncă de 
toamnă, urmînd ca acum, în primăva
ră și în timpul vegetației să se dea 
și îngrășăminte azotoase. In toamna 
trecută arăturile au fost executate la 
o adâncime mai mare decît în anul 
1958, ajungindu-se pînă la 35 cm.

In vederea extinderii mecanizării lu
crărilor se vor aplica ierbicide pe 
1.000 de ha. iar recoltarea se v® face 
în cea mai mare parte mecanizat 
prin dotarea fiecărei brigăzi cu cîte 
un culegător de știuieți. In acest scop, 
semănatul se va executa paralel cu di
recția vîntului și mult mai uniform, 
fără goluri sau aglomerări de plante 
pe rînd.

MECANIZAREA COMPLETA 
IN CULTURA PORUMBULUI

— în vederea menținerii 
plantelor, brigada 
tov. CĂLUȚ GH._

desimii 
noastră, vorbește 
șeful brigăzii a

stat „Costache Burcă“ și CernaVodă, regiunea Constanța
LA CURĂȚIREA CANALELOR

a fost salvată !Recolta
dig. 
încă

Irigarea mijloc 
important pentru 
sporirea producției

Una din lucrările 
de primăvară pe 
care le execută în 
prezent muncitorii 
de la gospodăria 
agricolă de stat 
Cerna Vodă este 
șj curățirea cana
lelor de irigat. 
In fotografie; mun
citorii de la secția 
Cegani a gospodă* 
riei efectuînd a- 

ceastă lucrare.

• Prășind de patru ori cul
tura de porumb, brigada I-a de 
mecanizare, completă, condusă 
de Pascali N., și Negip Rasim, 
maistru de cultură, de la gos
podăria „Costache Burcă", a 
obținut de pe 40 de hectare, o 
producție de 6500 de kg. știu
ieți la ha. față de 5.800 de kg. 
știuieți cit a recoltat pe restul 
suprafeței pe care a dat doar 
trei prașile.

agricolă de 
a obținut de 
balta cultivate 

i siloz cu 5.000

• Gospodăria 
stat Cerna-Vodă , 
pe terenurile din 
cu porumb pentru 
de kg mai mult decît de pe 
cele din deal. Anul acesta, con
siliul gospodăriei și-a propus să 
obțină 35.000—40.000 de kg de 
porumb siloz, la 
de cost de circa

ha, la un preț
40 de lei tona.

pedoclimatice• In condiții
asemănătoare cu gospodăria a- 
gricolă de stat Cerna Vodă, gos
podăriile de stat Cocargeaua, 
Dudești și Pietroiu au obținut 
producții de porumb boabe de 
numai 1.600-2.400 kg. la ha. De 
asemenea, gospodăriile de stat 
vecine cu „Costache Burcă", ca 
Topraisar, Moșneni, Negru Vodă 
și Pecineaga, au dobîndit la hec
tar cile 1.182 de kg-, 1.866 kg., 
1.860 de kg. și respectiv 1.463 
de kg. boabe.

Era la începutul lu
nii iulie. La punctul 
Talpa al secției Cegani- 
Dunăre, lanurile verzi 
de porumb se unduiau 
în bătaiia vîntului. în
grijit cu atenție de mina 
harnică a muncitorilor 
de aici, porumbul de 
pe cele 211 ha din a- 
cest punct promitea re
coltă bogată.

Dar, iată că într-o 
noapte flirta năprazni. 
că a apelor a început 
să amenințe cu distru
gerea lanurile de po
rumb. Vestea despre pe
ricolul de inundație a 
ajuns imediat la ure
chea comunistului Radu 
Ion, mecanicul șef al 
secției. Nu mai era vre
me de stat pe gânduri, 
în toiul nopții, el a tra. 
versat Dunărea dezlăn
țuită, aducînd la cunoș
tință consiliului gospo
dăriei primejdia ce se 
apropie și care putea 
compromite total recol
ta de porumb de pe cele 
211 ha.

împreună cu alți co
muniști, tovarășul Radu 
lom a organizat imediat 
treaba și s-a trecut la 
zăgăzuirea apelor, prin

construirea unui 
Lucrul a început 
înainte de revărsarea 
zorilor. Mulți manifes
tau neîncredere față de 
acțiunea pornită. Din
spre Borcea și privalul

Popovicî se auzea mu
getul apelor care creș
teau cu repeziciune. Sus 
pe „Stalineț", cu fața 
contractată, comunistul 
Radu Ion muncea cu 
rîvnă, îndemnând toto
dată pe cei din jurul 
lui să pună cu nădejde 
umărul la ridicarea 
gului.

Au trecut trei zile 
trei nopți de muncă

di-

Și 
în-

cordată. Ridicarea digu. 
lui se apropia de sfîr- 
șit. Furia apelor nu s-a 
lăsat însă învinsă. In
tr-o parte digul a fost 
rupt. Apele au reușit să 
treacă peste el. Unii nu 
mai oredeau în biruin
ță. Dar, venind ajutoa
re de la centru, mobili
zate de către consiliul 
gospodăriei, s-a trecut 
la refacerea digului pe 
alt grind.

Patru zile a durat 
lupta oamenilor de la 
secția Cegani-Dunăre a 
gospodăriei de stat Cer
na Vodă cu apele. In 
toată această perioadă, 
mecanicul șef Radu Ion 
n-a cunoscut odihna. 
Lanurile însă au fost 
salvate. De pe cele 211 
ha. scoase de sub peri
colul inundației s-a re
coltat în medie cîte 
6.800 de kg de știuieți 
la ha. Mai bine de 1.434 
de tone de porumb știu
ieți deci au fost ferite 
de distrugere. La salva
rea lor, un merit deo
sebit l-a avut tovarășul 
Radu Ion, mecanicul șef 
și organizatorul grupei 
de partid de la secția 
Cegani-Dunăre.

Alături de G.A.S. „Costache 
Burcă11 gospodăria agricolă de 
stat Cerna-Vodă este și ea re
numită în cultura porumbului. 
Spre deosebire de prima însă, 
cea mai mare parte a suprafe
țelor cultivate cu porumb de 
gospodăria Cerna Vodă sânt 
situate în baltă. Producția de 
3.456 de kg. la hectar obținută 
în medie anul trecut de gospo
dărie în sistem neirigat se da
torește desigur și acestui fapt.

Anul trecut, gospodăria a 
cultivat și în sistem irigat 100 
de ha. Această suprafață a fost 
rezervată lotului de hibridare. 
Porumbul cultivat în sistem iri
gat a fost însămînțat la secția 
Cegani-Dunăre, în incinta in- 
diguită.

Agrotehnica folosită la lotul 
de hibridare a constat în lucră
rile specifice sistemului irigat 
și hibridării. Celelalte lucrări 
ca arătura adîncă, întreținerea 
culturilor și recoltarea au fost 
aceleași ca la cultura în uscat.

In schimb, pe suprafața iri
gată a fost aplicată o cantitate 
mai mare de îngrășăminte 
(400 kg. de superfosfat la ha„ 
la arătura de bază). De ase
menea densitatea plantelor a 
fost mai mare: 
plante la ha. față 

£ în cultura neirigată. 
1, Udarea s-a făcut
J> tunci cînd a fost 
? toată perioada de vegetație au 
1, fost date două udări; prima, 
Jr înainte de prașila întîia. iar 
? ultima, la cea de a doua pra- 

șilă. Irigarea s-a făcut prin 
]► aspersiune.
i* N-au fost necesare mai multe

udări și nici irigarea de apro- 
vizionare, deoarece terenul 

? fiind situat în baltă, pinza de
► apă freatică este influențată
► direct de nivelul apelor Du- 
J nării.
► Ca urmare a aplicării irlgă-
J rii, gospodăria a obținut
► medie peste 6.000 de kg.
► știuieți la hectar.
► S-a realizat 3.600 kg-
► mînță utilă, dublu hibridă Wls-
* consin 355 A la ha., la un preț
► de cost de 1 leu per kg. Livrînd
► statului
* mînță
► realizat
► de lei, adică, 3.600 lei ia ha.

35—40.000 
de 30.000

numai a- 
cazul. In

in 
de

să

circa 20 vagoane de să- 
hibridă, gospodăria a 
un beneficiu de 360.000

z/

Spre o ai mare rentabilitate

BADICI FIL1P 
de la G.A.S. ,,Costache 
Burcă", împreună cu 
brigada sa, a obținut 
în anul trecut 3.555 
de kg. de porumb 

boabe la ha.

PUIA VASILE 
șeful brigăzii de me
canizare completă de 
la G.A.S. cerna Vodă 
a obținut cele mal 
mari producții de po
rumb din gospodărie.

POPA NICOLAE 
mecanizator iscusit 
este și el unul din 
fruntașii gospodăriei 
de stat „Costache 
Burcă11 în cultura po

rumbului.

Gospodăriile a. 
gricole de stat 
„Costache Burcă” 
și Cerna Vodă nu 

mari 
de 
de 

animalie- 
unități

stat numai 
producătoare 
cereale ci și 
produse 
re. Ambele 
dispun de sectoare 
zootehnice puternic 
dezvoltate, livrînd 
anual statului mari cantități de carne, 
lapte, ouă etc. Pentru obținerea de
producții animaliere sporite, in anul 
trecut conducerile gospodăriilor au 
luat măsuri de a asigura furaje ne
cesare și îndeosebi porumbul însilo
zat.

La gospodăria „Costache Burcă", de 
pildă, au fost însilozate anul trecut cu 
70 la sută mai multe furaje decît in 
1958. Cu toate acestea, pe de o parte, 
cantitatea de nutreț insilozat nu sa
tisface în întregime necesitățile gos
podăriei iar pe de altă parte, costul 
tonei porumbului insilozat a fost cu 
mult peste cel planificat. Acest lucru 
a influențat direct asupra realizării 
producției și prețului de cost la came 
și lapte.

Bunăoară, la vacile de lapte s-a ob
ținut o producție medie de numai 2.515 
de litri pe cap de animal, în loc de 
2.800 de litri cît era planificat, iar pre
țul de cost per hectolitru a fost anul 
trecut de 165,5 lei, adică cu 39,5 lei 
mai mult decît era prevăzut în plan.

Cărui fapt s-a datorat producția scă 
zută de porumb pentru siloz obținută 
anul trecut și prețul de cost ridicat 
al acestui furaj ?

Acest lucru este ușor de aflat. La 
baza lui a stat vechea mentalitate a 
unor ingineri și tehnicieni din agricul
tură care socoteau porumbul pentru

Porumbul pentru siloz 
să nu mai fie frate vitreg

al celui pentru boabe
siloz ca un frate vitreg al celui pentru 
boabe, neacordîndu-i atenția cuve
nită. După cum recunosc majoritatea 
lucrătorilor din gospodăria agricolă de 
stat „Costache Burcă" așa s-au petre
cut faptele și aici.

Gospodăria a cultivat anul trecut 356 
de ha cu porumb pentru siloz care 
trebuia să asigure conform planului 
inșilozarea a 10.432 de tone, adică în 
jurul a 40 de kg zilnic de porumb si
loz pe cap de vită mare, in realitate 
insă gospodăria n-a insilozat decît 40 
la sută din cantitatea planificată, deși 
suprafața destinată porumbului pentru 
siloz a fost în întregime însămînțată. 
De ce nu s-a realizat producția pla
nificată ?

Inițial, porumbului pentru siloz i-aU 
fost repartizate terenuri corespunzătoa
re, asemănătoare celor rezervate cul
turii pentru boabe. Aceste terenuri au 
fost bine pregătite și însămînțate la 
timp, folosindu-se sămînță de calitate, 
dubdu hibridă

Răul începe de acum înainte. In 
timp ce la porumbul pentru boabe 
pînă la răsărire i s-au aplicat cîte 1-2 
sape rotative, porumbului pentru siloz 
nu i s-a dat niciuna. Din această cau
ză, dintr-un inceput cultura porumbu
lui pentru siloz a fost imburuienită, Iar 
plantele de porumb au fost stînjenite 
in creșterea lor. Ca lucrări de între-

ținere pe suprafețe cultivate cu po
rumb pentru siloz" s-au aplicat cite o 
prașilă, și huma! pe anumite suprafețe 
cîte două, fapt care a determinat o 
reducere a rezervei de apă din sol.

Mai mult chiar, printr-o greșită o- 
rientare, conducerea gospodăriei a 
schimbat destinația unor suprafețe cul
tivate cu porumb pentru siloz, oprin- 
du-l pentru boabe. Porumbul pentru 
siloz care a fost oprit pentru boabe 
era cultivat pe locuri fertile și curate 
de buruieni din care cauză s-a dez
voltat bine.

Acestuia, bineînțeles, i s-au aplicat 
în continuare prașilele necesare. De 
pildă, la brigada a 6-a din cele 28 
de ha cultivate cu porumb pentru si
loz, s-au oprit pentru boabe... 27 de 
ha. De pe această suprafață s-a recol
tat în medie cîte 7.500 kg de știuieți 
la hectar, lucru care dovedește din 
plin că gospodăria ar fi avut posibi
litatea să obțină și la porumbul pentru 
siloz producții sporite

Acestea fiind faptele nu-i de mirare 
că producția medie pe gospodărie ob
ținută la porumbul pentru siloz a fost 
de numai 12.846 de kg la hectar, că 
prețul de cost al tonei de porumb în- 
silozat a fost de 104 lei, adică cu 40 
de lei mai mare decît cel planificat, 
că producția de lapte și prețul de cost 
al acestuia n-au fost realizate.

Situația culturii 
porumbului pentru 
siloz n-a fost mai 
bună nici la gospo. 
daria agricolă de 
stat Cerna Vodă 
unde de asemenea, 
producția a fost 
sub cea prevăzută 
în plan, cu toate că 
în condițiile terenu
rilor de baltă pe 

gospodăria ar fi putut

Am în față darea de seamă anuală 
pe 1959 a gospodăriei agricole de stat 
Gerna Vodă, din raionul Medgidia.

Anul trecut gospodăria a cultivai 
cu porumb pentru boabe 1.251 de hec 
tare. Majoritatea suprafeței a fost si
tuată în baltă la secția Cegani-Dunăre 
și numai 126 de ha pe deal, la secția 
Seimeni. Din -cantitatea globală obți
nută s-a oprit pentru necesitățile gos
podăriei circa 17 la sută, restul livrîn- 
du-se statului.

Porumbul oprit s-a folosit în hrana 
porcilor sub formă de uruială, dindu-se 
in cantități din ce în ce mai mari în 
raport cu vîrsta. întrebuințarea po
rumbului în amestec cu celelalte con
centrate (orz, tărîțe de grîu și șroturi 
de floarea-soarelui sau soia) a dat re
zultate mai bune decît folosirea aces
tuia simplu. în primele luni porumbul 
combinat cu celelalte concentrate s-a 
dat amestecat cu supă de carne de cal 
pentru a mări cantitatea de proteină 
animală și a stimula îngrășarea rapidă 
a porcilor. La celelalte animale, la va
cile cu lapte de pildă, s-a administrat 
numai în cazurile celor recordiste pen 
tru a nu influența ridicarea prețului 
de cost. Pentru efectivul de animale 
au fost necesare peste 700 de tone; 
consiliul gospodăriei a hotărît să li
vreze în întregime restul de porumb 
pentru a nu avea stocuri supranorma- 
tive la furaje și mai ales la cele con
centrate.

Livrînd statului excedentul de po-

ruinb, care 
a totalizat 
boabe, s-a 
575 000 de

Vodăla gospodăria Gerna 
in anul trecut 3.610 tone de 
realizat un beneficiu de 

lei. Acest beneficiu adus de
(ț-s sas aa. fa fa « «a a
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cultura porumbului este bun, ei con
tribuind la rentabilizarea gospodăriei. 
Fără îndoială însă că gospodăria de 
stat Cerna

• Prin vinzarea a 4.023 de 
tone de porumb boabe gospodă
ria de stat „Costache Burcă" a 
realizat 320.000 de lei beneficii.

• La G.A.S. „Costache Bur
ca", întreaga suprafață planifi
cată a se însămînța în anul a- 
cesta cu porumb a fost îngră
șată Astfel din toamnă s-au 
incorporat cîte 15.000 de kg de 
bălegar la ha pe 250 de ha și 

cîte 300 de kg de superfosfat 
pe 700 de ha. Pe restul din 
suprafață s-a administrat în 
primăvară superfosfat. Din cele 
1750 de ha car® se vor cultiva 
cu porumb, 350 de 
zervate porumbului 
loz.

ha sînt re- 
pentru si-

tnecftnizara• Brigada de 
completă, condusă de Puia Va- 
sile și Topolojenschi Vasile, 
maistru de cultură din G.A.S. 
Cerna Vodă, a obținut cu 200— 
1.000 de kg. de porumb boabe 
mai mult cleclt brigăzile simple 
de tractoare. Acest lucru dove
dește din plin superioritatea bri
găzilor de mecanizare completă.

Vodă ar fi avut posibili-

tăți ca in anul trecut să realizeze un 
beneficiu mult mai însemnat de la cul
tura porumbului dat fiind faptul că 
producția obținută a fost mai mare 
decît cea planificată. Cum au stat 
însă lucrurile ?

Prețul de cost a fost depășit față 
de cel planificat cu 85 de lei la tona 
de porumb boabe cultivat în uscat. 
Deși producția obținută a fost mai 
mare decît cea planificată cu aproape 
400 de kg boabe la ha, prețul de cost 
a fost ridicat, deoarece cheltuielile rea
lizate la hectar au fost mult depășite, 
în special la fondul de salarii. Acea
sta se datorește nefolosirii continue a 
brațelor de muncă din gospodărie.

Dar nu numai salariile au influen
țat la ridicarea prețului de cost ci și 
depășirea cheltuielilor indirecte care 
reprezintă circa 20 la sută din tota'ul 
cheltuielilor afectate la cultura porum- 
bului. Aceasta a făcut ca baremul de 
cheltuieli la hectar să fie depășit cu 
169 de lei, ceea ce nu se justifică prin 

la re- 
peste

care le are, 
depăși producția planificată.

Aceasta a fost în antll trecut.
învățînd din documentele plenarei 

din 3—5 decembrie 1959 conducerile 
celor două unități au luat măsuri ca 
în acest an să nu se mai repete gre
șelile din anul trecut. Așa după cum 
arată atît directorul gospodăriei de 
stat Cerna Vodă, ing. Alexandrescu, 
cit și inginerul șef al gospodăriei 
„Costache Burcă“, tov. Gancea Ata- 
nase, în acest an porumbului pentru 
Siloz i s-au repartizat terenuri cores
punzătoare, fertilizate și arate adine.

In prezent, în ambele gospodării se 
execută lucrări de întreținere a ogoa
relor destinate însămînțării porumbului 
pentru siloz

în ceea ce privește semănatul și 
lucrările de întreținere a culturii, în 
acest an nu se va mai face deosebire 
între porumbul pentru siloz și cel pen
tru boabe, aplicîndu-li-se aceeași agro
tehnică. In terenurile bine fertilizate 
se va semăna mai des. De asemenea, 
copilitul la porumbul pentru siloz nu ss 
va face.

Lucrînd în acest fel, ambele gospo
dării vor reuși desigur să obțină pro
ducții mult mai mari decît in anul tre
cut, asigurînd cel puțin 10-12 tone de 
porumb însilozat pe cap de vită mare.

lucrările suplimentare efectuate 
coltarea producției obținută 
plan. 1

Pentru a evita greșelile din 
trecut și a face din porumb o cultură 
și mul rentabilă, consiliul gospodăriei 
a luat măsuri ca în anul acesta să se 
încadreze în baremul de cheltuieli sta
bilit, bineințeles fără să se neglijeze 
aplicarea lucrărilor agrotehnice cores
punzătoare. Aceasta se va face prin
tr-o mai chibzuită întrebuințare a uti
lajului mecanic și a brațelor de muncă. 
Un alt procedeu de a reduce prețul 
de cost este și mărirea continuă a pro
ducției. cu aproape același barem de 
cheltuieli ia unitatea de suprafață. In 
acest scop-s-a stabilit să se aplice di
ferențiat agrotehnica la porumbul cul
tivat în baltă și pe deal. Cantitățile 
de îngrășăminte chimice ce se vor ad
ministra în acest an, vor fi și ele cu 
mult sporite, iar semănatul și lucrările 
de întreținere se vor efectua la 
pul potrivit și în cele mai bune 
diții agrotehnice.

TradUcind în fapt toate aceste 
suri nu încape îndoială că în acest an 
cultura porumbului va aduce gospo
dăriei de stat Cerna-Vodă beneficii 
mult mai mari.

anul

moderne

mă-

In

tirti-
con-

Mijloace

acesta gospodăria de stat „Costache Burcă11 folosește în mare 
la îniprăștierea îngrășămintelor aviația. în fotograf ie: pilotul 
Aurel împreună cu doi muncitori zilleri lucrînd la încărcatul

anul
măsură
Drăgan 
avionului cu îngrășăminte care vor fi încorporate pe terenurile ce vor fi

cultivate cu porumb,
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Vizita lut N. S. Hrușciov în Franța

O contribuție
la întărirea prieteniei sovieto-franceze, 

la destinderea internațională
Este în afară de orice îndoială că 

cei mai important eveniment al vieții 
internaționale în ultimele două săptă- 
mîni I-a constituit vizita lui N S 
Hrușciov în Franța, vizită care s-â 

încheiat duminică. După cum am mai 
arătat în ziarul nostru, șeful guver
nului sovietic a fost primit cu o ex
cepțională căldură de poporul francez, 
atît la Paris, cît și de-a lungul celor 
3.000 de kilometri pe care i-a străbă
tut, vizitînd diferite localități din 
Franța. Intîlnirile pe care N. S. Hruș- 
ciov le-a avut cu poporul Franței. îm
preună cu desfășurarea tratativelor o- 
ficiale. au arătat că vizita șefului gu
vernului sovietic în Franța a adus o 
contribuție la cauza apropierii între 
popoare, la întărirea prieteniei sovieto- 
franceze. la pregătirea conferinței Ia 
nivel înalt.

„Sînt mulțumit 
da intîlnirile 

ți convorbirile 
pe care le-am avut"

Rezultatele tratativelor dintre N. S. 
Hrușciov și generalul De Gaulle, tra
tative la care au participat in repeta
te rînduri și alți membri ai guverne
lor U.R.S.S. și Franței, sînt consem
nate în comunicatul comun sovieto- 
francez care a fost dat publicității zi
lele trecute. Dtn comunicat se vede că 
între cele două părți există destul de 
multe puncte de contingență în apre
cierea problemelor internaționale de 
cea mai mare importanță și a meto
delor de reglementare a acestora. Deo
sebit de îmbucurător este faptul că 
președintele Consiliului de Miniștri al 
U.R.S.S. și președintele Republicii 
Franceze au ajuns la concluzia comu
nă a necesității de a se obține slăbi
rea continuă a încordării internaționa
le. S-a recunoscut că probleme'e liti
gioase în relațiile dintre state trebuie 
să fie rezolvate nu prin folosirea for
ței. ci prin mijloace pașnice, pe caba 
tratativelor. Acest lucru, așa cum sub
linia N. S. Hrușciov în cuvîntarea sa 
rostită în seara de 2 aprilie la postul 
de televiziune francez, are o deosebită 
importanță în vremurile noastre, cînd 
au fost create îngrozitoare mijloace de 
ducere a războiului.

In comunicatul comun sovieto-fran- 
cez se arată că tratativele care au avut 
loc la Paris și la castelul Rambouillet 
s-au referit la problemele internațio
nale actuale în legătură cu apropiata 
întilnire a șefilor de state sau guverne 
ai U.R.S.S.. S.U.A., Marii Britanii și 
Franței.

Au fost examinate, de asemenea, 
problemele dezvoltării relațiilor sovie- 
to-franceze. In această privință, păr
țile au constatat că dezvoltarea rela
țiilor dintre cele două țări în spiritul 
prieteniei si colaborării și statornici
rea unei mai bune înțelegeri între ele

vor contribui la slăbirea continuă a 
încordării internaționale și la întărirea 
păcii în Europa și în lume.

N. S. Hrușciov și generalul De 
Gaulle, se menționează în continuare 
în comunicatul comun sovieto-francez, 
au făcut un schimb de păreri în le
gătură cu problema dezarmării. Ei au 
reafirmat că dezarmarea este cea mai 
importantă și cea mai urgentă pro
blemă a contemporaneității. Ei și-au 
exprimat dorința ca tratativele care au 
loc în prezent la Geneva intre cele 19 
state să ducă la elaborarea anumitor 
puncte de vedere comune în problema 
dezarmării generale și totale in con
dițiile unui control international efi
cient.

Președintele Consiliului de Miniștri 
j?l U.R.S.S. și președintele Republicii 
Frarceze au acoroat atenție posibili
tăților de soluționare a problemelor 
referitoare la Germania, inclusiv tra
tatul de pace cu Germania și proble
ma Berlinului. In cursul convorbirilor 
au fost expuse integral pozițiile celor 
două țări. N. S. Hrușciov și genera
lul De Gaulle au recunoscut că regle
mentarea consecventă a acestor pro
bleme pe o bază stabilită de comun 
acord prin tratative ar avea o mare 
însemnătate pentru menținerea și întă
rirea păcii și a securității in Europa 
și în întreaga lume.

In cursul tratativelor părțile au exa
minat problema întăririi păcii în Eu
ropa, problemă căreia ele îi atribuie 
o însemnătate deosebită, și și-au ex
primat convingerea că întărirea secu
rității europene corespunde intereselor 
vitale ale celor două țări, precum și 
ale tuturor celorlalte popoare euro
pene.

In privința comerțului dintre 
U.R.S.S. și Franța în comunicat se 
arată că N. S. Hrușciov și generalul 
De Gaulle au constatat cu satisfacție 
că, în ultimii ani, comerțul sovieto- 
francez s-a dezvoltat favorabil în a- 
vantajul reciproc al celor două țări. 
La sporirea considerabili a schimbu
lui de mărfuri între U.R.S.S. și Franța 
au contribuit !n mare măsură înche
ierea și înfăptuirea cu succes a acor
durilor pe termen lung între cele două 
părți în problema livrărilor reciproce. 
N. S. Hrușciov și generalul De Gaulle, 
se spune în comunicat, consideră că 
este posibil și util să-și propună ca în 
viitorii cîțiva ani. comerțul dintre cele 
două țări să sporească substanțial. Un 
acord comercial încheiat pe un termen 
mai lung ar corespunde acestui scop. 
Comunicatul indică măsuri în vederea 
sporirii substanțiale a schimbului de 
mărfuri între Uniunea Sovietică și 
Franța pe următorii cinci ani.

Subliniind că contactele personale 
permit să se instaureze și să se întă
rească încrederea și buna înțelegere 
între conducătorii de state, contribu
ind astfel în modul cel mai eficient la 
asigurarea progresului dorit în dome
niul înțelegerii și al păcii mondiale la 
care năzuiesc popoarele, comunicatul 
exprimă speranța celor două guverne 
că rezultatele conferinței la nivel înalt

vor duce la slăbirea continuă a încor
dării internaționale.

După cum se vede, tratativele și 
convorbirile dintre N. S. Hrușciov și 
generalul De Gaulle au fost rodnice, 
keferindu-se la aceasta. în cadrul cu- 
vîntirii rostite la postul de televiziune 
francez șeful guvernului sovietic apre
cia : Sînt mulțumit de intîlnirile și 
convorbirile pe care le-am avut. Fi
rește că in cursul cîtorva întîlniri și 
convorbiri, a spus N. S. Hrușciov, fie 
ele chiar îndelungate și sincere, nu 
poți descurca ghemele multiplelor pro
bleme complicate și contradictorii 
care s-au acumulat în lume și în Eu
ropa în anii ..războiului rece“, în anii 
încordării din relațiile internaționale. 
Dar înseamnă oare aceasta că trebuie 
să stăm cu brațele încrucișate și să 
ne închipuim că aceste gheme se vor 
descurca de la sine? Intîlnirile perso
nale care au avut loc în ultimul timp 
între conducătorii de stat și actuala 
întilnire cu președintele De Gaulle do
vedesc contrariul. Numai dacă oame
nii de stat vor ține seama de intere
sele ce'orlalte popoare — a subliniat 
șeful guvernului sovietic în cuvîntarea 
amintită — vor veni unul în întîmpi- 
narea altuia și vor căuta să realizeze 
o înțelegere reciprocă, se va putea 
face să progreseze cauză normalizării 
relațiilor internaționale

Se dezvoltă coîaborarea 
științifică dintre U. R. S. S. 

și Franța
ln cursul convorbirilor dintre N. S. 

Hrușciov și generalul De Gaulle au 
fost abordate, de asemenea, probleme
le colaborării culturale și tehnico- 
științifice dintre U.R.S.S. și Franța. 
Cele două părți și-au exprimat satis
facția față de dezvoltarea acestor le
gături între Uniunea Sovietică și 
Franța și au subliniat rolul lor im
portant pentru îmbunătățirea înțelege
rii reciproce pe plan internațional. In 
acest spirit. N. S. Hrușciov și genera- | 
Iul De Gaulle și-au reafirmat dorința 
de a extinde schimburile culturale și 
tehnico-științifice dintre cele două 
țări.

Tratativele care au avut loc în a- 
ceastă privință s-au încheiat prin sem
narea unui protocol care prevede 
schimb de informații și de persoane și 
transpunerea în viață a unor progra
me de lucrări științifice care urmează 
să fie elaborate în diferite domenii de 
mare importanță științifică. A fost în
cheiat de asemenea, un acord care sta
bilește condițiile colaborării științifice 
în domeniul folosirii energiei atomice 
în scopuri pașnice în anii 1960—1961.

Colaborarea și schimburile cu ca
racter științific dintre cele două țări 
sînt menite, așa cum rezultă din do
cumentele semnate, să contribuie Ia 
progresul științei, ceea ce corespunde 
intereselor păcii și bunăstării omenirii.

Conferința pentru dezarmare 
de la Geneva

In ultimele zile din săptămîna tre- 
cută, lucrările conferinței pentru de
zarmare de la Geneva s-au referit la 
discu/ii in jurul celor două programe 
făcute de către țările socialiste și 
tarile occidentale.

Unul dintre punctele discutate a 
fost, de pildă, acela privitor la redu
cerea efectivului forjelor armate. In 
legătură cu aceasta, programul occi
dental prevede ca ln prima etapă 
U.R.S-S. și S.U.A sâ reducă nivelul 
târfelor lor armate la 2.500.000 de 
oameni. După cum se știe, U-R.S.S. 
a hotărit în această privință, în mod 
unilateral, reducerea efectivului for
țelor sale armate, la 2.400.000 oa
meni, adică mai puțin cu 100.000 oa
meni decit prevede programul occi
dental. Potrivit propunerii occiden
tale, forțele armate ale U.R.S.S. nu 
ar fi reduse, ci dimpotrivă, ar crește, 
ln afară de aceasta, programul occi
dental mai șuieră și de altă lipsă și 
anume aceea că nu vorbește nimic 
despre reducerea forțelor armate ale 
Franței, Angliei etc.

In a) doilea rînd, planul acciden
tal nu prevede înlăturarea definitivă 
și distrugerea totală a stocurilor de 
armament nuclear. Atît prima pro
blemă cit si cea de a doua sînt pre
văzute în mod judicios în planul so
vietic, fapt ce constituie o dovadă 
ln plus a dorinței sincere a U.R-S.S., 
de a contribui la rezolvarea proble
mei dezarmării generale și totale.

In altă ședință a conferinței, occi
dentalii au adus și alte propuneri 
de care au condiționai discutarea 
problemei dezarmării. Astfel, Fr. 
Eaton, delegatul american, a propus 
să fie discutată In primul rlnd pro
blema spațiului cosmic. ..Numai după 
ce se va fi căzut de acord asupra 
primelor măsuri, prevăzute ln planul 
țărilor occidentale vom fi gata să 
discutăm mai deparie măsurile ne
cesare în vederea atingerii obiecti-

rului fixat de rezoluția Adunării Ge
nerale a O.N.U. și de acordul dintre 
cei patru miniștri de externe care au 
dus la această conferință", a spus 
Fr. Eaton- Răspunzîndu i lui Eaton, 
V. A. Zorin, delegatul sovietic, a a- 
rătat că problema spațiului cosmic 
nu face parte din problemele dezar
mării Și propunerea americană con
stituie, de fapt, o încercare de a în- 
tîrzia rezolvarea problemei dezarmă
rii.

Intr-adevăr, se pare că delegații 
occidentali nu vor realizarea unui 
acord ln vederea dezarmării gene
rale și totale. Făcînd jocul fabrican
ților de armament interesați în con
tinuarea cursei înarmărilor, ei în
cearcă tot felul de manevre pentru 
a tărăgăna lucrurile.

De altfel, stăruințele reprezentan
ților occidentali de a fi instituit un 
control fără dezarmare, vădesc zi de 
zi tot mai clar intenția lor nu de a 
realiza un acord asupra dezarmării, 
ci de a cunoaște forțele țărilor so
cialiste, cu scopul de a le submina. 
Deosebit de semnificative sînt în a- 
ceastâ privinfă vorbele Iui Eisen
hower rostite la conferința de presă 
din 30 martie de la Washington. 
Răspunzînd întrebării puse de către 
un ziarist în legătură cu sistemul de 
control, președintele Eisenhower s-a 
exprimat greșit, rostind >,un sistem 
de spionaj", în loc de „un sistem de 
control".

Această greșeală a stîrnit animație 
în rondurile ziariștilor și probabil că 
Eisenhower a căutat să arate că nu 
e nici, o legătură între „sistemul de 
control" preconizat de către occi
dentali și „sistemul de spionaj".

Poporul romîn are însd o zicală 
înfeleaptă care spune: „Gura păcă
tosului adevărul grăește". Fără să 
vrea, pe Eisenhower l-a luat gura pe 
dinainte și a dat în vileag exact 
ceea ce voia să ascundă.

----------------,----------------------------------------------------------------------------

Turneul cancelarului Adenauer
După cum se știe, bătrînul Konrad 

Adenauer, șeful guvernului de la Bonn, 
se află în turneu politic. Scopul călăto
riei lui Adenauer nu e secret pentru ni
meni. Așa cum a reeșit din însăși cu- 
vintarea rostită deunăzi îr. parlamentul 
japonez, Adenauer militează pentru 
continuarea cursei înarmărilor și a 
„războiului rece", pentru întărirea 
luptei împotriva comunismului".

Arătînd că „Germania occidentală în 
Apus și Japonia în Răsărit se află în 
liniile înaintate de „luptă împotriva 
comunismului", el a cerut ca „Japonia 
și Germania occidentală să stabilească 
între ele o colaborare multilaterală, 
așa cum a fost în trecui" adică pe vre
mea lui Hitler, cînd funcționa așa zisa 
„Axă Berlin—Tokio". Bătrînul Konrad 
vrea să cîrpească axa frîntă cu 15 ani 
în urmă de către glorioasele armate 
sovietice și să reînvie nu numai milita, 
rismul, ci toată gama de nuanțe fas
ciste, începînd de la celebrul „Heil" 
(cu care a fost de altfel întîmipinat de 
fasciștii japonezi) și pînă la cele mai 
odioase barbarii și pogromuri rasiale.

Se pare însă că în Japonia, ca și în 
S.U.A. discursurile furibunde ale cance

larului nu au avut răsunetul așteptat. 
Așa cum au arătat veștile sosite din 
Japonia, cuvîntările lui au fost primite 
cu răceală de opinia publică japoneză. 
La ambasada vest-germană din Tokio, 
au sosit mii de proteste în care e con
damnată politica dusă de Adenauer. De 
teama opiniei publice care se pronunță 
tot mai hotărît pentru slăbirea încor
dării internaționale, comunicatul comun 
japono-vest-german cu privire la trata
tivele dintre Kiși și Adenauer nu pome
nește nimic de apelurile făcute de Ade
nauer în favoarea „politicii de pe pozi
ții de forță" față de țările socialiste.

Bineînțeles, că aceasta nu-i împie
dică pe Adenauer și adepții lui să-și 
continue politica ațîțătoare Ia un nou 
război, să propovăduiască o nouă ofen
sivă împotriva comunismului. Așa cum 
nu este însă cu putință ca octogenarul 
Adenauer să recapete vigoarea și suple
țea unui tînăr, nu vor putea fi realizate 
nici planurile politice ale cancelarului 
vest-german. Popoarele sînt atente și 
nu vor îngădui o nouă aventură de ge
nul celei întreprinse cu 20 de ani în 
urmă de către Hitler-

Organizarea și folosirea conveierului verde 
in hrana animalelor

(Urmare din pag. 1)

toate plantele furajere care se folo
sesc în mod curent la această stațiune 
în hrana animalelor, de la începutul 
lunii aprilie și pină la sfîrșitul lui oc
tombrie. De exemplu, secara semă
nată din toamnă dă încă de la 
inceputul lui aprilie un nutreț foarte 
bun pentru hrana oilor care în această 
perioadă nu au altă sursă de nutreț 
verde. Ceva mai tîrziu, pășunea natu
rală poate fi folosită de oi în bune 
condiții. In acest timp secara dezvol- 
tîndu-se, începînd de la 10 aprilie poa-

care completează din belșug nevoile 
de hrană ale animalelor în această 
perioadă. Începînd cu luna iulie, cînd, 
din cauza căldurilor mari, pășunile nu 
mai sînt productive, urmează la rînd 
folosirea lucernei din coasa a doua, a 
ierbei de Sudan și a porumbului fu
rajer din cultura 1 și a Il-a. Mai tîr
ziu. se pot folosi otava ierbii de Su
dan care e destul de dezvoltată, lucer
na din coasa a treia și plante furajere 
semănate în cultura a doua pe tere. 
nurile de unde s-au recoltat secara și 
borceagurile de toamnă și de primă
vară. In sfîrșit, începînd de la jumă-
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ffZW PLANTEI DATA
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PRODUCȚIA 
DE MASĂ 

VERDE LA HA 
tone

PERIOADA DE FOLOSIRE

ÎNCEPE SE TERMINĂ

SECARA SIMPLA SAU iu AMESTEC 
CU ORZ DE TOAMNĂ 5IP1 AU PRIC 15 1 IV 10 VI
B0RCEAC DE TOAMNĂ „ H 14 20 IV 31 V
PĂȘUNE NATURAIĂ IXISTENTA ? CICLUL I 

. II
15. iv
15 IX

20 VI
10 X

LUCERNA ( 3 COASE) • 22
COASA I 

. II 
r. III

1 V
20 VI
20. VIII

31 V
25 VII 
•15.IX

AMESTEC IERBURI PERENE 
(leg * yem) Scoase

- I8 w I
. II

10 V
1. VIII

30 V|
5 IX

B0RCEA0 Dl PRIMĂVARĂ EPOCA! 
, //

15-20111
1- 5 IV 14 15. V 30 VI

PORUMB FURAJER ilt AMESTEC CU
IARBĂ SUDAU Șl MCI. IAN - CUM 1'

. /
//

25-30 IV 
-10-15. V 18 5 VII 5 VIU

IARBA Dl S UDAN
( CULT. 1 - 12 OTAVE)

. / 
. //

1-5 V
15-20 V 18 15 VI 20 vm

PORUMB FURAJTR ÎN AMESTEC CU LARM 
5UDAH, GAOLEANȘIMAZĂRE CULT lj

,. / 
,. II

5-IO-VI
20 25-VI 9 5 VIII 15 IX

lARfiA SUDAN IU AMESTEC CU PORUNS 
Șl-MAZĂRE - CULT D

. / 

.. II
15 ■ 20-VI
25-30-VI n 10 vm 5 X

OOVltCI Șl DOVLECII .. 1 
.. II

20-25 IV
1- 5 V 30 1 IX 15.X

PEPENI FURAJERI
. 1 
.. II

20-25 IV
1- 5.V 40 15 IX 31 X

SECARĂ DE TOAMNĂ ■ CULT // „ 1 
tt II

10-15 VIII
15 -20 VIII 6 1 X 31.X

VARZA FURAJERĂ 20-30 III 30 20 IX 31. X
fRUNIEN CAPETE DE SFECLA, RESTURI 
FURAJERI DIN GRĂDINA DE ZARZAVAT. 
SAMULASTRĂ DE PE MIP.ISTl.ETC.

- - - 15 IX 31 X

TOPINAMBUR EriMtNTI 15 45 II
4 . X

15 Iii
30 XI

Pentru 659 UVM 40 ta pâsi>ne*itur 2hâ Upinambur
Recapitulare necesare - 50.. ameit ierb ptrtne 237. cult in ter propr/J

;• 50. lucerniere 130« (uit dub!e(Sud<)A porumb
 iwâ jn wr/ste

te fi dată în hrana vacilor de lapte, 
a iepelor cu mînz și a tineretului aces
tor specii. După secară urmează folo
sirea lucernei, a amestecului de ierburi 
perene, a borceagului de primăvară,

tatea lunii septembrie se pot folosi 
otava fînețelor și pășunilor naturale 
sau cultivate, apoi dovlecii și varza fu
rajeră, la care se mai adaugă iarba de 
Sudan semănată în cultura Il-a, sin

gură sau în amestec cu porumb, gao- 
lean, mazăre etc.; începînd cu luna 
octombrie se trece intens la folosirea 
pepenilor furajeri, a ve'rzei furajere, a 
secarei de toamnă cultura Il-a semă, 
nată în august, a capetelor și frunze
lor de sfeclă, a resturilor de la grădi
nile de zarzavat, a samulastrei rezul
tată duoă dezmiriștirea păioaselor etc.

In ceea ce privește porcii și păsă
rile trebuie să se prevadă în schemele 
de conveier acele culturi furajere care 
sînt consumate mai bine de aceste 
specii. Astfel pentru porci se recoman
dă culturile de: topinambur, lucernă, 
borceag de primăvară, fasole, soia, do- 
vleci și dovlecei, pepeni furajeri și 
varză, furajeră, iar pentru păsări: se
cară, lucernă. borceagul de primăvară, 
amestecuri de ierburi perene, dovleci, 
pepeni furajeri, secară cultura 2-a și 
varza furajeră, folosite prin pășunat 
sau administrate sub formă tocată în 
amestec cu nutrețuri concentrate. Atît 
schema de conveier verde pentru bo
vine, ovine și cabaline, cît și indica
țiile date pentru porcine și păsări se 
recomandă a se aplica pentru regiu
nile din zona de cîmpie a țării.

In lipsă de sămînța necesară, numă
rul culturilor din conveier se poate 
reduce, însă în acest caz trebuie avut 
in vedere ca restul plantelor furajere 
ce rămîn să poată asigura nutrețul 
verde pe perioadele respective. Astfel, 
dovlecii și dovleceii se pot substitui 
pentru toate animalele prin pepeni fu
rajeri, iarba de Sudan prin porumb, 
iar — in cazul borceagului de primă
vară — măzărichea se poate înlocui 
prin mazăre. De asemenea, pentru îm
bogățirea nutrețurilor verzi în pro
teină, unele culturi care sint sărace in 
această substanță, cum sint secara, 
orzul, porumbul și iarba de Sudan, se 
pot cultiva în amestecuri cu plante le
guminoase (mazăre, măzăriche, soia, 
fasole agățătoare etc.).

★
Pentru G.A.S.-urile și G.A.C.-uriie 

din zonele deluroase, se recomandă a 
se folosi schema de conveier verde din 
tabelul 3

Pentru producerea nutrețurilor verzi 
în cantitățile și la termenele arătate 
în schemele de conveier indicate este 
necesară eșalonarea în timp a semă
natului diferitelor culturi furajere. 
Astfel secara trebuie semănată încă 
din toamna anului precedent, iar lu 
cerna și amestecurile de ierburi pe
rene să fie folosite ca pășune după al 
3-lea an, iar trifoiul după al 2-lea an 
de producție, pentru a realiza produc
ții de peste 25 tone de nutreț verde 
l-a ha. Majoritatea culturilor folosite în 
conveier, ca borceagul de primăvară, 
porumbul și iarba de Sudan, dovlecii,

dovleceii, pepenii furajeri etc., se pot 
semăna ia 2 3 epoci diferite, la inter
val de 15—20 zile una de alta.

In cadrul conveierului, unele plante 
cum sînț porumbul și iarba de Sudan, 
se pot semăna atît în teren propriu cil 
și în cultură dublă, după secară, orz 
sau borceag de toamnă și de primă
vară. cu rezultate foarte bune. De a- 
semenea, unele plante furajere ca se
cara și răpită se pot semăna ca cul
tură dublă chiar mai tirziu prin au
gust, pentru a putea fi folosite de oi, 
porci și păsări, mai tîrziu spre sfîrși
tul lui septembrie și în luna octom
brie. Prin organizarea și folosirea

treț verde în cantități foarte mici 
(2—4 tone la ha.) și pe o perioadă de 
numai 60—75 zile din sezonul de pă
șunat (restul de 135—150 zile consti
tuind locuri de plimbare a animalelor) 
să fie cultivate cu plante furajere a- 
nuale și perene după sistemul conve
ierului verde, realizîndu-se în felul a- 
cesta producții de 5—6 ori mai mari.

Problema organizării conveierului 
verde a constituit o preocupare pentru 
numeroase G.A.S.-uri și G.A.C.-uri, 
dintre care menționăm: G.A.S. An- 
drășești, raionul Slobozia, G.A.S. Dra- 
galina, raionul Călărași, G.A.S. Fră-
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•)
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. 11 
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CICLUL I

.. 11

.. III
•V 9

20 IV
1- V

25-IX

5-VI
1 VII-

25-X
AMESTECURI DE IER 
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CI CIUL l 
,. 11 
. 111

- 25
12
8
5

20 ■ V
15-VII
20- IX

25-VI
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B0RCEA0 DE PR IMAV 
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EPOCA 1 
„ 11

25 30 III
5-10 IV 20 20 V

10- VI
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5- VII

PORUMB fURAJERSIMPIU 
SAU ÎN AMESTEC CU BAO 

LEAN SI IARBĂ DE SUDAN 

(CULTURA])

EPOCA 1

. n
5-10 V

20 25 V
18 1-VII

20-Vil
20-VII
5-VII»

IARBĂ DE SUDAN SIMPLA 

SAU IN AMESÎECfCULl I)
COASA [ 
COASA II

10-15 V
20 25 V 22(1? 15-Vil

5-VIII
5-VII»

25-VIII
PORUMB fURAJtR SINPIU
SAU ÎN AMESTEC CU IAPB* M SUDAU,6M 

LEAN 51 MAlĂRE(CUllll)
15-20 VI 9 15-VIII 5 IX

IARBA DE SUDAN SIMPLA SAU ÎN 
AMESTEC CU PORUMB SI MAI t(ULMI) 25 30 VI 12 20-VIII .30-X

DOVLECI SI DOVLECEI 25 -30 IV

1- 5 V 30 1- IX '15-X

PEPENI FURAJERI 25-30.IV
4 - 5 V 35 15-IX 15 X

SECARĂ ( CULJURA 11) 20 -30 VIII 6 1-X 31-X
VARZĂ FURAJERA 25-30 VIII 40 20-IX 31-X
•) 5e ma> poate/olosisi cultura de tn/m cu o producție de 18tone/ha obtmutâta 

c coase

conveierului verde, stațiunea experi
mentală zootehnică Slobozia a reușit 
ca de pe cele 379 ha. teren agricol să 
realizeze în medie cîte 21,2 tone de 
masă verde Ia ha. asigurînd celor 659 
U.V.M. cantități îndestulătoare de nu
treț verde pe întreaga perioadă din 
aprilie și pînă la sfîrșitul lunii octom 
brie. Presupunînd că stațiunea I.C.Z. 
Slobozia ar fi avut numai pășuni na
turale cu producții de 4 tone nutreț 
verde la ha., cum au cele mai mu'.te 
izlazuri din Bărăgan, ar fi trebuit 
pentru hrăriirea aceluiași efectiv de a- 
nimale, o suprafață de 2.079 ha., deci 
o suprafață de 6 ori mai mare. De a- 
ceia. se recomandă ca izlazurile nepro
ductive care în starea actuală dau nu-

(ești, raionul Giurgiu din regiunea 
București și altele.

In general însă G.A.S.-urile și 
G.A.C.-uriie folosesc la întocmirea 
schemelor de conveier verde un nu
măr mic de sortimente de plante fu
rajere. ceea ce face ca în anumite pe
rioade, în special în lunile iulie și au
gust, apoi toamna tîrziu (octombrie) 
animalele să nu aibă nutreț verde în 
cantități suficiente. De asemenea, da
torită lucrărilor agrotehnice necores
punzătoare. producțiile medii de nu
treț verde la hectar sînt încă mici. 
Este necesar deci să se dea mare a- 
tenție aplicării tuturor măsurilor a- 
grotehnice menite să ducă la obține
rea unei cantități sporite de nutrețuri.

s țp e r ir
O COMPETIȚIE pe MASĂ

Festivalul cultural sportiv 
al tineretului

In ultimii ani, festivalurile cultural- 
sportive și întrecerile sportive din ca
drul Spartachiadelor au constituit un 
mijloc eficace de organizare a timpu
lui liber al maselor de tineri și tinere 
de la orașe și sate. Cu acest prilej 
s-au relevat o serie de elemente ta
lentate care au promovat în forma
țiile artistice sau în echipele sportive, 
unde au obținut rezultate frumoase. 
Și în această privință avem numeroa
se exemple. De pildă, anul trecut, cu 
prilejul Spartachiadei de vară a ti
neretului, echupa feminiină de handbal 
„Unirea" din Turnu Măgurele, a'cf.- 
tuită din eleve și fiice de țărani mun
citori, a reușit să întreacă formaț i cu 
o veche activitate din o’așele Tir’gu 
Mureș, Oradea, Timișoara, cucerind 
titlul de campioană pe țară. De 
asemenea, tînărul țăran muncitor Ion 
Hoțea din comuna Negrești, regiunea 
Baia Mare, a reușit să ocupe primul 
loc pe țară la concursul de trîntă. Un 
frumos succes a repurtat și echipa de 
oină a întovărășiților din comuna 
Obidiți, raionul Rîmnicu Sărat, care a 
devenit campioană pe țară a Sparta
chiadei de vară.

Anul acesta, Comitetul Central al 
U.T.M. în colaborare cu Consiliul Ge
neral ai U.C.F.S. organizează o mare 
competiție de masă „Festivalul cultu- 
ral-sportiv al tineretului".

Această competiție va da prilejul 
formațiilor artistice de amatori și a- 
sociațiilor sportive de la orașe și sale 
să desfășoare o activitate intensivă și 
să antreneze un număr însemnat de 
tineri și tinere.

Festivalul cultural-sportiv din acest 
an se va desfășura în 3 etape, între 
15 apriiie și 24 august. Astfel, etapa

I-a, care se va organiza pe unități Ș< 
pe asociații sportive, va avea loc in
tre 16 aprilie și 15 mai. Apoi, etapa 
a doua se va desfășura pe centre de 
comune, între 16 mai și 1 august, iar 
etapa finală fază pe raion, care va 
prilejui mari demonstrații cultural- 
sportive, va avea loc între 20 și 24 
august.

La manifestațiile culturale vor par
ticipa formațiile de cor, teatru, echipe 
de dansuri populare, brigăzi artistice 
de agitație, fanfare și orchestre de 
toate genurile — soliști instrumentiști 
și vocali, recitatori. Pentru etapa 
finală pe -raion va fi selecționat un 
număr de 400 de tineri.

Concursurile sportive se vor desfă
șura la următoarele discipline: atle
tism, ciclism, volei, tir, popice, fotbal, 
oină și trîntă. La etapa finală pe 
raion vor participa sportivii și echipele 
cîștigătoare ia fazele pe centre de co
mune. Astfel în fiecare raion vor par
ticipa cîte 4 loturi de sportivi for
male din 81 de tineri.

La aceste întreceri pot participa 
toți tinerii de la virsta de 10 ani și 
care n-au nici o clasificare sportivă.

Consiliile raionale de organizare a 
acestor competiții pot include la pri
ma etapă și alte discipline sportive, 
ținînd seama de tradițiile și posibili
tățile existente în fiecare comună.

Cu prilejul Festivalului cultural- 
sportiv al tineretului pe anul 1960 se 
vor desfășura și întrecerile sportive 
din cadrul Spartachiadei pionierilor, 
care se vor organiza conform regula
mentului cu etape pe școală, interșccli 
sau pe centre de comune, iar cu ocazia 
serbărilor de sfîrșit de an va avea 
loc etapa finală pe raion.

MINISTERUL SĂNĂTĂȚII Șl PREVEDERILOR SOCIALE

Produs a! fabricii de medicamente „GALENICA" 
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= de semințe și în cantitățile necesare."
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Tiparul Combinatul Poligrafic Casa Scinteii „I, V, Stalin".


